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Samschdeg,den 9 Juli 2011

Amicale du
Centre Nossbierg

Samedi, le 9 juillet 2011
de 7h00 à 20h00

26e Marche Populaire de la Solidarité

- GRANDE TOMBOLA
- JEUX D’ENFANTSPROGRAMME

07h00 à 13h00  26e Marche Populaire de la Solidarité

11h00 à 13h00 Big Music Band

14h30 à 15h00 “POWER SHOW” Georges Christen

15h30 à 16h30 “Die Combo”

17h00 à 18h00 Trommeler vun der A.P.E.M.H.

18h30 à 19h30 “Die Combo”

GROUSST 

SUMMERFEST 
um ESCHER NOSSBIERG

FIR IESSEN AN 

DRËNKEN ASS 

GESUERGT

www.apemh.lu

      
        

 Sport, Spill a Spaass
Sport, Spill a Spaass

.

tombola 
garderie vir kanner vun 2 bis 8 joer

navette: parking cactus & hôtel de ville  

org. Ville d’esch sur alzette

                                          
 

tombola 
garderie vir kanner vun 2 bis 8 joer

navette: parking cactus & hôtel de ville

www.esch.lu

Inscriptions et contact
 sur www.esch.lu par e-mail: esch@optin.lu
 par Tél: 691712700 par Fax:        26459205

ATELIERS PRESCOLAIRES (2 A 5 ANS)
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2. Information au public des décisions
de personnel

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Déi Décisiounen déi mer geholl hunn am
Zesummenhang mat de Questions du per-
sonnel déi am Huis clos mussen traitéiert ginn,
gi wéi all Kéiers un d'Press. Et läit eis awer
vläicht um Häerz fir hei d'Informatioun ze ginn,
dass den Här Limpach Secrétaire communal
adjoint à l'unanimité genannt ginn ass. Dat ass
vläicht een Element wat ee kéint eraussträi-
chen. Mir hate bis elo nom Départ vum Här
Biwer kee Secrétaire communal adjoint, esou
dass dat dote fir eis awer och e wichtegt
Element ass, wat mer och an där Form gäre
géingen der Press matdeelen.

A) Démission.
Démission honorable à accorder, sur
sa demande et avec effet au
1er août 2011, à Monsieur Frank Jost,
inspecteur principal, chef de service
du service des citoyens.
B) Nomination.
Attribution du titre de secrétaire
adjoint à Monsieur Marc Limpach,
inspecteur principal (grade 12) depuis
le 1.4.2004, affecté au secrétariat
communal.
C) Nomination définitive.
Carrière de l’ingénieur technicien.
Nomination définitive de Monsieur
Olivier Cloos aux fonctions
d’ingénieur technicien avec effet au
1er novembre 2010.
D) Questions de personnel (agents
engagés sous le régime du salarié).
1) Engagement avec effet au
15 juin 2011 et moyennant un
contrat de travail à durée
indéterminée de Madame Dora Das
Neves Fernandes Antonio comme
éducatrice diplômée auprès des
structures socio-éducatives de la
Ville.
2) Engagement avec effet au
15 mai 2011 et moyennant un
contrat de travail à durée
indéterminée de Monsieur David Dos
Santos Simoes comme éducateur
diplômé auprès des structures socio-
éducatives de la Ville.

3. Correspondance

Mir hunn elo kee spezifesche Punkt dee
virgesinn ass ënner Korrespondenz, esou dass
mer direkt zu eisem éischte Punkt kommen.

4. Attribution du titre de citoyenne
d'honneur de la Ville d'Esch-sur-Alzette
à Madame Taslima Nasreen, femme
de lettres bangladaise; décision

Dat ass d'Attributioun vum Titel vun der
Citoyenne d'honneur vun der Stad Esch un
d'Madame Taslima Nasreen. Dat huet net
ganz geklappt fir dat am Virfeld vum Akt ze
maachen. Dofir entschëllege mer eis och, mä
dat goung leider net anescht. Ech mengen
awer, dass et elo keen Akt ass deen hei wäert
op Ofleenung treffen, well mir hate bei alle
Gespréicher déi mer gefouert hunn, bei alle
Consultatiounen déi mer gemaach hunn, an
alle Gemengekommissioune wou dee Sujet
am Virfeld traitéiert ginn ass, d'Unanimitéit fir
dat esou ze maachen. Ech wëll och iert ech e
puer Wierder iwwert d'Madame Nasreen soen,
betounen, dass eise Service culture et relations
protocolaires eng Viraarbecht geleescht huet fir
à l'avenir Critèren auszeschaffen no deene mir
kucke weem ee kann ënnert wéi enge
Konditiounen den Titel vun engem Citoyen
oder enger Citoyenne d'honneur attribuéieren.
Mir sinn zimlech knéckeg domatter fir deen
Titel ze attribuéieren. Ech wëll Iech just
rappeléieren, dass à ce stade just den Här
Michael Bondi Träger vun deem doten Titel
ass. Leider huet säi Gesondheetszoustand et
net erlaabt fir bei der Zeremonie ronderëm
d'Madame Nasreen dobäi ze sinn. Mä mir
géinge proposéieren, dass mer e Groupe de
travail asetzen dee sech d'Propositioune vun
eiser Kulturkommissioun ukuckt an dann op
Basis vun dëse Kommissiounen dat mat an
de Gemengerot bréngt, fir dass mer fir
d'zukënfteg Attributioune Critèrë festgeluegt
hunn an dann och kënne vläicht gemeinsam
iwwerleeë wéi eng Perséinlechkeet, déi
entweder grouss Méritë fir d'Stad Esch oder
grouss Mériten huet déi interessant a wichteg
fir d'Stad Esch sinn, dass mer vläicht zesum-
men iwwerleeë wéi eng Persounen nach
kéinten esou en Titel droen. A selbstverstän-
dlech wäerte mer op de Wee goe fir all
politesch Sensibilitéit an deem Groupe ver-
trueden ze hunn. Dat ass eng Propositioun déi
mer Iech maachen, mä selbstverständlech gëtt
nach all Sensibilitéit ugeschriwwen.

Elo awer zu der Madame Nasreen selwer an
och de Kontext deen eis et erlaabt huet fir dës
Invitatioun auszespriechen. Dir wësst, dass
mer viru kuerzem de Printemps des poètes
hei zu Esch haten. Dat huet eis eng ganz
grouss Freed gemaach. Do hate mer wierklech
ganz vill, ganz interessant Perséinlechkeeten
hei zu Esch. D'Madame Nasreen war schonn
eng Kéier am Kader vum Printemps des
poètes bei eis. Dës Manifestatioun huet och e
grenziwwerschreidende Charakter, wat et och
vläicht erkläert, dass souwuel eis Commission
des affaires culturelles wéi och eis Commis-
sion à l'intégration, déi sech oft mam Problem
vun der grenziwwerschreidender Zesumme-
naarbecht an och vun den Nationalitéite
beschäftegt, eng wesentlech Kontributioun
geleescht huet, dass dat konnt zustane
kommen. Tatsächlech ass d'Madame Nasreen
den 2. Mee ukomm zu Esch a si huet direkt
den 3. Mee, also virun der eigentlecher
Zeremonie, ëm déi 500 Schülerinnen a
Schüler vun deenen zwee Escher Lycées
classiques empfaangen an déi déi dobäi
waren, hunn unanime gesot, dass dat e
memorabelen Evenement war. Ech wéilt dofir
den Direktere vun deenen zwee Lycéeën, wou
mir jo och d'Chance hunn ee vun hinnen hei
bei eis am Gemengerot ze hunn, e grousse
Merci soen, dass si dat mat erméiglecht hunn,
dass dat konnt zustane kommen. An och
Schülerinnen a Schüler hunn eis gesot, dass et
ganz vill hinne bedeit huet fir do hunn dierfen
dobäi ze sinn.

Den 3. Mee war dann déi offiziell Receptioun
wou mer da mat Ärem Accord haut, dee mer
anticipéiert hunn, déi Attributioun vun der
Citoyenne d'honneur gemaach hunn. De
selwechten Owend war d'Madame Nasreen
invitéiert am Escher Theater am Kader vun der
Manifestatioun Manta. Dat war e Solo-Stéck
an et huet gedréit ronderëm de Port vum Voile
islamique. Dat war selbstverständlech en
Thema mat deem sech d'Madame Nasreen
an hirer Vergaangenheet schonn oft auserna-
ner gesat huet. Si huet scho vill Artikelen
doriwwer geschriwwen an deen Thema och
an hire Bicher traitéiert. 2006 huet si en Artikel
geschriwwen, dass si der Meenung ass, dass
de Voile intégral net soll toleréiert ginn, egal a
wéi engem Land, well domat déi Fraen geout
ginn an am Public eng onméiglech Situatioun
hunn an och sech net kënnen esou
artikuléiere wéi si sech dat virstellt fir
d'Basisrechter vun der Fra an dat sinn och
déi Attituden déi mir hei hunn.

2. Information au public des décisions de personnel
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Si ass à l'origine eng Doktesch, d'Madame
Taslima Nasreen. Si ass eng Gynekologin. Si
ass 1962 gebuer an ass originaire vum
Bangladesch. Si ka scho 17 Joer laang net
méi an de Bangladesch areesen. Si huet, wéi
si et selwer gesot huet, keng eigentlech
Heemecht am Moment. Si reest vu Land zu
Land. Si huet e puer Joer an Amerika gelieft.
Am Moment ass si an Indien. Vu 24 Joer u
schreift si. Si huet am Alter vu 24 Joer hiert
éischt Buch mat Poesie verëffentlecht an all hir
Bicher bis elo dréien ëmmer ronderëm
d'Ënnerdréckung vun der Fra, d'Meenungsfräi-
heet fir déi si antrëtt, d'Problemer vun de
Minoritéiten a wéi si ënnerdréckt ginn.
D'Violence en générale, den Islamismus, hir
resolut Attitude dass all Extremismen och am
Beräich vum Islam eng Gesellschaft futti
maachen. Mir ware ganz beandrockt vun
eisen Diskussioune mat der Madame Nasreen.
Den Här Tonnar huet a sengem Discours
geschwat vun Humilitéit, e Gefill dat ee begleet
permanent wann ee mat der Fra sech
ënnerhält. Et ass och ganz richteg gesot gi
bei den Discoursen, dass mir ganz oft wéineg
Betraffenheet hunn iwwert déi dote Sujeten,
well mer hei zwar wuel domatter befaasst
sinn, awer nëmmen am Rand vun eisen
Diskussiounen. An obwuel mir ganz kamoud
zum Deel an déi Länner an d'Vakanz reesen,
beschäftege mer eis net mat der Situation
politique déi so ass an déi zum Deel
dramatesch Reperkussiounen op d'Mënschen
huet déi an deene Länner wunnen, an am
besonneschen d'Fraen.

Wat vläicht nach interessant ze soen ass,
niewent deenen doten Explikatiounen, dat ass
dass d'Madame Taslima Nasreen haut schonn
den Éierebiergertitel vun der Stad Paräis dréit
an dass si, nodeem si hei bei eis zu Esch war,
do wëlle mer also nach eng Kéier elo de
Contexte transfrontalier ervirsträichen, weider-
gaangen ass op Metz wou si de 5. Mee och
do offiziell nominéiert ginn ass zur Citoyenne
d'honneur vun der Stad Metz. Eng Prozedur
déi och bei hinnen en cours de validation ass
a si ass duerno weidergaangen de 6. Mee op
Thionville. Béid Stied si Partnerstied vun eis am
Kontext vum Lela+. Mir hu schonn zënter
Joeren eng ganz gutt Zesummenaarbecht mat
hinne wou si och deen nämlechten Titel
attribuéiert kritt an och bei verschiddene
Recontren dobäi ass, esou wéi dat och zu
Esch, zu Metz an zu Thionville de Fall war.

Ech mengen déi déi sech interesséiert hu fir
déi Biographie vun der Madame an hirem
Engagement – et ass am Optrëtt eng ganz
bescheide Persoun – déi mengen ech, hunn
och e Wëssensstand deen iwwert dat
erausgeet wat ech am Fong just elo am
Numm vum Schäfferot als Rappel hei wollt
maachen. Ech wier dofir frou wa mer kéinten
à l'unanimité déi Prozedur déi mir entaméiert
hunn an Ärem Numm, wa mer déi kéinte
validéieren am Gemengerot an ech géing Iech
dofir elo schonn am Virfeld Merci soen.

Den Här Huss hat sech elo als éischte gemellt,
den Här Jaerling, den Här Maroldt, den Här
Codello. Här Huss, Dir hutt d'Wuert.

Jean Huss (DÉI GRÉNG): Merci, Madame
Buergermeeschtesch. Dir hutt jo schonn eng
ganz Rei vun Donnéeën, geographesch
Donnéeën a politesche Donnéeën am Fong
iwwert d'Wierk vun der Madame Nasreen hei
uginn. Dir hutt och eng Rei Leit Merci gesot.
Ech wéilt mat dem Merci vläicht ufänken. Ech
wéilt virun allem och dem Direkter vun der
Kulturfabrik, dem Här Serge Basso Merci soe
well hien déi Kontakter ageleet hat. An och
mengem Kolleg Dan Codello, President vun
der Kulturkommissioun, dee sech do ganz
staark engagéiert och hat. Et ass kloer, dass
mir als Gréng Fraktioun déi Éierebiergerschaft
hei total kënnen ënnerstëtzen, well déi
Madame wierklech dee Präis verdéngt huet.
Dir hutt vergiess ze soe beispillsweis datt se
an islamistesche Kreeser an deene Länner
scho vu sougenannte Priedeger, islamistesche
Priedeger 5 Fatwae schonn iwwert se
ausgeschwat gi sinn, wann ee weess wat
dat heescht. Dat sinn esou ähnlech Saache
wéi dat geschitt ass mam Salman Rushdie
engersäits an anerersäits mat deem dänesche
Karikaturist. Si ass an där selwechter Situatioun
a muss ëmmer fäerten ëm hiert Liewen, muss
bewaacht ginn an esou virun. Dat heescht et
ass eng Fra déi an engem Land wéi
Bangladesch, an engem islamesche Land
géint d'Ënnerdréckung duerch déi islamistesch
Fundamentaliste kämpft an ech fannen
ëmmer wann ee sech esou asetzt wéi si et
mécht op deem Niveau wou si et mécht, mat
där Intelligenz a mat där Toleranz wéi si et
mécht, dann ass ee wierklech schonn eng
Perséinlechkeet déi verdéngt och hei zu Esch
d'Éierebiergeschaft ze kréien.

Ech hat och d'Geleeënheet bei deem Spekta-
kel am Escher Theater wou déi Fro vun der
totaler Verschleierung vun de Fraen, der
Obligatioun vun der totaler Verschleierung

vun de Fraen a muenchen islamesche Länner
den Thema war, d'Theaterstéck „Manta“, wat
exzellent war an duerno och déi Debatt di
duerno stattfonnt huet. Ech hat also och
d'Geleeënheet duerno an nach mat der
Madame perséinlech Kontakt opzehuelen a
mat hir ze schwätzen. Et ass eng Fra déi op
eng remarquabel Aart a Weis eng tolerant
Form vu Laizismus vertrëtt. Dat heescht vu
friddlechem Zesummeliewe vu Leit déi reliéis
sinn a Leit déi eben net reliéis sinn an déi
awer ganz kloer sech ausgeschwat huet géint
all Form vun Intoleranz an ebe fir eng
pluralistesch a friddlech Gesellschaft. Ech
mengen dat kënnt och aus hire Bicher déi si
geschriwwen huet, kommen déi Saachen
alleguerten ervir an ech kann nëmmen hei
wäermstens empfielen hei datt mer geschlos-
sen unanime där Éierebiergerschaft hei zous-
tëmmen. Ech menge si spillt eng eminent
wichteg Roll och an der Verdeedegung vun de
Rechter vun der Fra an ech mengen Dir wësst
alleguerte wéi schwéier datt dat a muenchen
islamesche Länner ass an et ass fir eis duerfir
ganz kloer, datt mer dat ënnerstëtzen an et
ass eng formidabel Initiativ déi och vun der
Kulturkommissioun do ënnerholl ginn ass.
Merci.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Huss. Mir kéimen dann zum Här
Jaerling an duerno zu den Häre Maroldt a
Codello.

Aly Jaerling (Indépendant): Merci, Madame
Buergermeeschter. Elo wäert ech erëm alt
erëm e bëssen den Hond am Keelespill sinn.
Ech wëll einfach mol virop soe wat d'Prozedur
ubelaangt, dass et mer net gefält, dass mer
verschiddentlech ëmmer hei virun e Fait
accompli gestallt ginn, an dass mer keng aner
Wiel gelooss kréie fir iergendeppes ze stëmme
wat scho passéiert ass.

Wat ech awer an där ganzer Diskussioun mat
der Éierebiergerschaft vun Esch wëll erabrén-
gen, dat ass déi direkt Relatioun mat Esch. Ech
fannen, dass eng Biergerschaft vun Esch, dat
soll eng direkt Relatioun mat Esch hu wéi zum
Beispill den Här Weirich, den Här Metz oder
och den Här Bondi deen den éischten
amerikaneschen Zaldot war deen op Esch
komm ass. Dat sinn direkt Relatioune mat
Esch. Déi eenzeg Relatioun mat Esch déi ech
gesi bei där Fra do, dat ass dass se vu
Bangladesch kënnt. Wann dat d'Ursaach ass,
da verstinn ech dat. Mä op jidde Fall sinn ech
einfach der Meenung, dass eng Éierebier-
gerschaft vun Esch, dass déi soll eng direkt
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Relatioun mat Esch hunn. Ech mengen all
Respekt fir deen Asaz fir d'Mënscherechter vun
där Madame do. Mä wa mer dat als Critère
huelen, ech mengen dann hu mer awer
geschwënn honnerten Éierebierger well do
ginn et esou vill Leit déi sech fir d'Mënscher-
echter asetzen, dass mer dann net méi
fäerdeg ginn an ech wär frou wa mer géifen
d'Critèren am Fong doropper baséieren, dass
eng direkt Relatioun mat Esch muss sinn. Da
kënnt een domat d'accord sinn, mä hei an
dësem Fall gesinn ech keng direkt Relatioun
mat Esch an dofir wäert ech mech dann och
bei deem Vote enthalen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Jaerling. Et wier dann un den Häre
Maroldt an duerno Codello a Knaff a Baum.

Frunnes Maroldt (CSV): Merci, Madame
Buergermeeschter. Also ech mengen iwwert
d'Prozedur do kann een ëmmer an oft
schwätzen. Ech fannen och, well ech selwer
do war, dass déi Madame Nasreen, huet mir
net d'Impressioun gi wéi wa si an hirem
eegenen Interêt oder mat Intérêt personnel
dowéinst heihinner komm wier. Ech mengen
déi Fra huet villes erlieft, Schlëmmes erlieft, an
et ass am Fong geholl och schonn, wann een
deen Terme missionaresch ka gebrauchen, dat
heescht si kënnt mat enger Missioun heihin-
ner a besonnesch wa si mat Jugendlecher zu
deenen doten Theme schwätzt an diskutéiert,
dat fannen ech ganz wichteg an interessant.

De Sujet dofir war gutt gewielt, dofir kann een
och nëmmen dem Direkter vum Theater, den
Här Müller, an och vun der Kufa, de Serge
Basso, déi kann een nëmme félicitéieren, well
wann een d'Schülerreaktioune gesinn huet, fir
déi Leit déi do waren, déi kënnen dat
bestätegen, do hätt ee kënnen e Blat héiere
fale wéi déi Madame geschwat huet. Also dat
ass extrem gutt bei deene Jugendlechen, ass
dat ukomm.

Da fannen ech och, wa mer elo iwwert dee
Volet personnel vun der Madame Nasreen
erausginn, fannen ech einfach, dass dat och
dee Wee ass, de President vun der Kultur-
kommissioun, dee wäert dat och bestätegen,
dass dat am Fong geholl dee Wee ass dee
mer solle goen, och fir eisen Theater an eis
Kulturinstitutiounen opzemaache fir Jugendle-
cher fir se esou op deen dote Wee eran an eis
Kulturtempelen – well dat ass jo deen Terme
deen alt heiansdo gebraucht gëtt, dass dat e
Kulturtempel ass – ech mengen dat soll eng
Place d'échange si wou Kultur un eis Schüler

erubruecht gëtt a wou se och dovunner
kënne profitéieren. A wéi gesot wat mir och
virun allem gefall huet, dat ass einfach déi
Kollaboratioun tëschent Escher Theater a Kufa
well do ass menger Meenung no och nach
du pain sur la planche wou mer kënnen nach
ëmmer dorunner schaffen an dat weider
ausbauen.

Dat gesot, fannen ech, ob elo déi Madame
eng enger oder näher Bezéiung huet zu der
Stad Esch, ech mengen eng Stad Esch déi
huet och eng Virstellung vu sech selwer, en
Image dee se vu sech selwer huet oder wëll
se och dobaussen duerstellen an ech menge
wa mir eis ralliéieren mat engem Kampf oder
solle mer soen enger Lutte oder enger
Démarche, deet dat eis och als Stad Esch
nëmme gutt. Dat gesot, kann ech nëmmen
déi heiten Initiativ ënnerstëtzen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Maroldt. Mir kéimen dann zum Här
Codello.

Daniel Codello (LSAP): Merci, Madame
Buergermeeschter. Ech ka mech wierklech
ganz kuerz faassen, well vill richteg a wichteg
Saache si gesot ginn. Ech wëll net erëm eng
Kéier ufänken opzezielen u ween all déi Merci
solle goen. Dëst ass e Projet gewiescht dee
mer an der Kulturkommissioun diskutéiert
hunn. Op Grond vun den Erfahrungen déi
mer mat deem traditionelle Bicherdag ge-
maach hunn, dee mer esou un engem
Samschden organiséiert hunn a wou ëmmer
nëmmen eng Handvoll vu Leit komm sinn an
dat war ëmmer nëmmen dee selwechte
Grupp. An do hu mer eis ee Moment
geduecht, solle mer net dem Schäfferot en
neit Konzept virstellen, dass mer punktuell
Schrëftsteller invitéieren an dunn ass, an den
Här Maroldt huet et scho gesot, do ass en
neien Dynamismus an de Relatioune geschitt,
tëschent de Kultur- – ech nennen et net
Tempelen, also loosse mer mol soen Instituter
– an och tëschent de Lycéeën a virun allem
och an der Programmkommissioun. Wéi den
Theaterdirekter dat Stéck „Manta“ virgestallt
huet, do ass d'Diskussioun opkomm duerch
d'Membere vun der Kulturkommissioun, op
een net kënnt ufänken op Basis vun engem
Stéck wat programméiert ass, do ronderëm
Diskussiounen an Débaten ze organiséieren.
An do koum ganz schnell am Kader vun
deem heite Stéck eben, koum dann d'Idee
vum Serge Basso d'Taslima Nasreen ze
invitéiere well si sech schonn zënter Joere
kennen an dat och op deem Niveau dann

och méi einfach mécht esou eng Persoun op
Esch ze kréien. Dat huet do en Dynamismus
entwéckelt, dee ganze Projet, deen dann och
dann de grenziwwerschreidende Charakter
mat abezunn huet. D'Madame Buerger-
meeschter ass drop agaangen, gëschter Metz,
haut Thionville, ech mengen dat sinn och
Projete wou mer net ëmmer nëmme kënne
vu Lela+ schwätzen, mä och mol eng Kéier
konkret Projeten ugoen. An dat ass och ee
vun deenen éischten hei gewiescht.

An deem Kader do an an deem Kontext ass
dann och op eemol d'Fro opkomm, ob net
esou eng Schrëftstellerin, esou eng engagéiert
Schrëftstellerin, net soll awer iergendwéi och
eng Distinctioun kréien. Eng Stad huet net vill
Distinctiounen ze verginn. Mir hu kee Litera-
turpräis vun der Stad Esch, zum Beispill. Mir
hunn zwar de Mérite culturel – et war zwar
dëst Joer net um Mérite culturel – an de Mérite
culturel dee baséiert sech a begrenzt sech a
sengem Reglement op Leit déi vun Esch sinn
oder vun Esch originaire waren. Dann huet
eng Stad eng Distinctioun ze verginn an dat
ass eben d'Éierebiergerschaft. D'Madame
Buergermeeschter huet zu Recht gesot, eng
Stad soll och knéckeg mat deem Titel
ëmgoen. Et soll een net mar einfach dat elo
bradéieren. Ech denken awer, dass eng
Schrëftstellerin wéi Taslima Nasreen, dat
menger Meenung no déi dräi Deeg wou
ech elo a Kontakt mat hir war an och an
deenen offiziellen Aussoen, hei awer sécher-
lech méi konkret Chancëgläichheetspolitik
gemaach huet wéi mir Politiker jee kënnen
op décken Dokumenter nidderschreiwen. Mat
hiren Aussoen an och hir Temoignagen déi se
hei gemaach huet, ass si ee vun deene
liewege Beweiser, datt et och fir e Politiker
ëmmer nach Sujete gëtt fir déi et sech
derwäert ass anzesetzen an dat ass Chancë-
gläichheet, dat ass Mënscherechter an et ass
virun allem de Schutz vu Minoritéiten.

A wann déi dräi grouss Sujeten net an enger
direkter Relatioun mat der Stad Esch stinn, Här
Jaerling, dann hutt Dir näischt verstanen. Dann
hutt Dir näischt verstanen. D'Stad Esch ass eng
oppe Stad mat iwwer 50% net-Lëtzebuerger
Bevëlkerung. A wann déi Escher Politiker et net
fäerdeg bréngen esou eng Madame, déi
ënnert ganz schwierege Konditioune während
Joere sech fir déi doten Ziler asetzt, a wa mir
als Escher Gemengerot et net fir würdeg
fannen eis och dofir anzesetzen, da fannen
ech dat doten traureg a minabel. Déi Madame
ass de liewege Beweis dofir, et ginn nach aner
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Leit déi och sech dofir asetzen, dat ass gutt,
mä déi hate mer nach net hei an Esch. Mä mir
wäerten awer, an dat soen ech Iech direkt, an
der nächster Zäit och déi dote Kollaboratioun
weiderféieren. Net méi spéit wéi haut de
Mëtten um 16.00 Auer hunn d'Direktere vun
de Schoule sech erëm ugemellt mam
Theaterdirekter fir eng Entrevue wat mer awer
als zukënfteg Projete kënne maachen. Ech
wëll net soen dass elo all Schrëftsteller deen
heihinner kënnt Éierebierger gëtt, mä hei an
deem heite spezielle Fall mengen ech, dass
mer do hätte kéinten, wéi mer et gemaach
hunn, den Tirang op maachen an deen doten
Titel décernéieren. Ech sinn därselwechter
Meenung dass mer ganz streng Critèrë sollen
opstellen an dass mer deen doten Titel net
solle bradéieren a knéckeg solle sinn. Mä
wann et an deem heite Fall net derwäert war,
also dat muss ee mer awer mat aneren a
besseren Argumenter erkläre wéi déi déi hei
geschitt sinn. Merci.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Codello. Et wier dann elo um Här
Knaff.

Pierre-Marc Knaff (DP): Madame Buerger-
meeschter, ech wollt Iech matdeelen d'Ënner-
stëtzung vun der DP fir dee Choix deen Dir
gemaach hutt, d'Madame hei Éierebierger ze
maache vun der Stad Esch. Et ass e Symbol, et
ass e Symbol vun der Lutte géint d'Fanatismes,
vun der Lutte géint d'Oppressioun, vun der
Lutte fir d'Fräiheet vun der Fra, och a méi wäite
Länner wou dat nach net esou evident elo ass
wéi hei. An déi Lutte déi gemaach gëtt, net
duerch grouss Militäraktiounen oder duerch
grouss aner Aktiounen, mä duerch Wierder,
duerch Poesie, duerch Bicher, duerch Iwwer-
leeungen, duerch Intelligenz, dat schonn eleng
justifiéiert Äre Choix. Dee Choix ass awer nach
méi justifiéiert wann ee kuckt datt et e Projet
transfrontalier ass wou Servicë vu verschid-
dene Stied also dru geschafft hunn, déi sech
jo och do Gedanke gemaach hunn, datt dat
eng gutt Saach ass fir hir respektiv Gemengen
an datt et surtout och eng Reconnaissance
ass fir d'Lutte vun der Madame Nasreen am
Kader vun hirem dagdeegleche Liewen.

Ech sinn der Meenung, datt déi Madame
certainement a sans aucun doute possible déi
Éier déi mer hir haut maachen an déi déi Dir
hir scho gemaach hutt, méritéiert an ech géif
Iech félicitéiere fir dee Choix deen Dir do
gemaach hutt.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Knaff. Dee leschten agedroene
Riedner ass den Här Baum.

Marc Baum (DÉI LÉNK): Wann eng Stad wéi
Esch den Titel vum Éierebierger vergëtt, dann
ass dat mengen ech an éischter Linn en
Zeeche wat gesat gëtt, e Symbol wéi den Här
Knaff dat virdrun och richteg gesot huet, an
ech mengen datt ee sech soll ukucke woufir
dann d'Madame Nasreen genau steet. An et
sinn, wéi den Här Codello et virdru gesot huet,
virun allem dräi Elementer. Et ass engersäits de
feministesche Kampf fir d'Gläichberechtegung,
fir gläich Rechter vu Männer a Fraen. Et ass de
Kampf géint reliéis Fundamentalismen, géint
Oppressioun, géint Fanatismus, reliéise Fana-
tismus deen, wéi mer wëssen, net nëmmen
an asiatesch, arabeschen oder afrikanesche
Länner unzetreffen ass, mä deen och an
europäesche Länner, an Amerika erëmzefan-
nen ass. An et ass net nëmmen den
islamesche Fundamentalismus, mä et gëtt
och e chrëschtleche Fundamentalismus deen
een net vergiessen däerf. An d'Madame
Nasreen steet wéi den Här Huss dat virdru
gesot huet, ebe fir en opgekläerte Laizismus
deen ee mengen ech als Stad Esch nëmmen
ënnerstëtze kann. An dat drëtt ass wéi den
Här Codello gesot huet, de Schutz vu
Minoritéiten deen der Madame Nasreen ganz
wichteg ass.

Ech mengen awer och, datt et wichteg ass
ervirzehiewen, datt et en Ënnerscheed gëtt
tëschent der Lutte géint de reliéise Funda-
mentalismus an enger kritescher Attitude zur
Relioun, duerfir fannen ech et als Bemoll e
bësse schued, datt am Fong an der Broschür
déi hiergestalt ginn ass, zu Éiere vun der
Madame Nasreen, drasteet, datt si e Kampf
nieft hirem feministesche Kampf, och e Kampf
géint den Islam géif féieren. An dat ass net de
Fall. Si féiert e Kampf géint den Islamismus.

An ech mengen, datt awer de Choix aus
deenen dräi Grënn déi ech opgezielt hunn, de
Choix fir der Madame Nasreen deen Titel ze
ginn nëmme richteg ass an als Lénk wäerte
mer dat natierlech och ënnerstëtzen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Gutt, villmools Merci fir déi doten Diskussioun.
Ech wëll elo net déi Äntwerten déi vun alle
Parteien eigentlech hei mat präziséiert ginn,
nach eng Kéier widderhuelen. Ech sinn elo net
ganz esou streng wéi Dir, ech hunn awer elo,
vläicht iwwerleet hie sech dat jo nach eng
Kéier beim Här Jaerling, ech hunn elo net

héiere wéi wa seng Ausféierung sech géint déi
Madame géinge riichten. Dat hätte mer och
hei net verstanen, mä ech sinn awer frou,
dass jiddwereen d'Mériten an den Engage-
ment vun där Perséinlechkeet hei unerkennt.
Ech mengen dat wier schued wann dat net
de Fall wier. Et wier natierlech nach besser wa
mer kéinten à l'unanimité och dee Volet
procédural fir der Madame d'Éier, also fir eis
d'Éier ze maache fir si als Citoyenne d'honneur
vun eiser Stad ze hunn, wa mer déi hätt
kënnen unanime huelen. Mä ech mengen et
ass wéi et ass an ech géing Iech da
proposéieren zum Vote ze kommen.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Jean Huss – M. Aly
Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff –
M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – M. John
Snel – Mme Vera Spautz – M. Everard
Wohlfarth – M. André Zwally

Le Conseil Communal décide par 15
voix oui et 1 abstention de décerner
le titre de citoyenne d’honneur de la
Ville d’Esch-sur-Alzette à Madame
Taslima Nasreen.
Ont voté oui: Madame le
bourgmestre Mutsch, les échevins
Braz et Spautz ainsi que les
conseillers Baum, Becker, Codello,
Hannen, Hildgen, Huss, Knaff,
Maroldt, Roller, Snel, Wohlfarth et
Zwally. Le conseiller Jaerling s’est
abstenu.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Den Här Jaerling wëll seng Abstentioun
begrënnen.

Aly Jaerling (Indépendant): Ech wëll nach
eng Kéier widderhuelen, dass ech éischtens-
mol, meng Abstentioun ass eben einfach well
ech hei virun e Fait accompli gestallt ginn. Déi
zweet Saach ass, dass ech absolut kee
Problem hunn, dass där Madame do déi Éier
zu Recht kënnt, well dat de Gemengerot
gestëmmt huet, mä ech sinn nach ëmmer der
Meenung, dass mer eis sollen, wa mer
d'Éierebiergerschaft vun Esch verginn, dass
mer eis da sollen op Leit beschränken déi eng
direkt Relatioun mat Esch hunn. Ech mengen
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et gëtt esou vill Saache wou een op der Welt
ka soen, wou Fräiheetskämpfer oder egal,
kann ee bei jiddwerengem soen, dat ass eng
direkt Relatioun mat Esch. Ech schwätzen hei
vun enger direkter Relatioun mat Esch an ech
mengen ech hunn hei zwee, dräi Beispiller
genannt wéi ech dat gesinn. An dofir hunn
ech mech enthalen. Awer net well ech där
Madame do elo déi Éier net wëll zoukomme
loossen. Ech mengen do wëll ech net falsch
verstane sinn.

An ech fannen et och e bëssen traureg, dass
dann, wann een hei seng Meenung seet,
dass da vu Säite vun der LSAP da ganz oft
kënnt, dass deenen anere Leit hir Argumenter
minabel wären. Ech weisen dat entschieden
zréck. Meng Argumenter déi ech hei virbrén-
gen, déi bréngen ech hei ervir well dat esou
ass. An ech mengen ech hunn e Recht op
eng eege Meenung an ech loosse mer et net
gefalen, dass een hei seet wann ech meng
Meenung soen, dat wär minabel. An ech géif
der LSAP och roden an Zukunft duerfir ze
suergen, dass hir Leit där Bemierkunge sollen
ënnerloossen, well ech mengen, wann Dir
mech kennt, da wësst Dir dass ech vill méi fest
ënnert de Rimm ka schloe wéi verschidden
anerer sech dat kënne virstellen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Gutt. Dont acte.

5. Site Belval: conclusions du jury sur
le futur aménagement du „Square
Mile“; information

Grousse Sprong vun der Madame Nasreen an
de Belval, mä vu dass dee Sujet oft hei um
Ordre du jour ass, fir dass eise Gemengerot
ëmmer um leschte Stand ass, ass dat awer
net esou dramatesch.

An dësem Fall geet et ëm de Masterplang
vum Square Mile. Vläicht ass d'Wuert Master-
plang net esou ideal gewielt, well e Master-
plang vum Belval existéiert jo zënter dass e
vum Här Coenen erstallt ginn ass 2001. Dofir
ass dat heiten am Fong fir dat Mëttelstéck
vum Belval eng Adaptation ponctuelle vum
existente Masterplang. Dat ass och eng gutt
Saach, well all Masterplang ass en evolutivt
Instrument dat ee regelméisseg muss adap-
téieren an dat ass dann och dëse Moment
geschitt.

Mir schwätzen hei ëmmerhi vu 500.000 m2.
Dir gesitt an Ärer Preparatioun, am Gemenger-
otsdossier och wou sech deen Deel befënnt.

Zum Verglach am Central Gate sinn
190.000 m2. Dat erkläert Iech vläicht d'Dimen-
sioune vun deem Areal. Fir et direkt viraus-
zeschécken, d'Laureate vum Concours dat ass
KCAP vum Professer Kees Christiaanse aus
Rotterdam. Dat ass en hollänneschen Archi-
tektebüro deen awer och Büroen an Däitsch-
land huet an déi ënner anerem verantwortlech
Zeechne fir d'HafenCity zu Hamburg. Dat huet
eis impressionéiert a mir hunn och an der
Agora gesot, dass et kéint interessant sinn, och
fir eis Stad Esch, fir sech dat eng Kéier ukucken
ze goe wat do entstanen ass, well dat soll
formidabel sinn. Eise Bauteschäffen hat viru
kuerzem privat d'Geleeënheet fir sech dat
unzekucken an hien huet eis dat och
konfirméiert.

Dir gesitt och op der zweeter Säit vun Ärer
Dokumentatioun dee Square Mile kann een
eigentlech ënnerdeelen a fënnef 2er-Bléck. A
vun deene fënnef 2er-Bléck ass een 2er-Block
um Territoire vun der Stad Esch. Dir gesitt och
op der éischter Säit wou d'Grenze verlafen.

Eis Kollege vu Suessem interesséiere sech also
mindestens genee esou vill fir deen doten
Areal wéi mir, well doduerch ergëtt sech fir si
déi grouss Chance fir och um Territoire vun der
Suessemer Gemeng déi Mixitéit ze poursui-
véieren déi mer um Escher Deel ugefaangen
hunn. An ech denken do virun allem och un
de Commerce awer virrangeg u Logement an
och aner Affektatiounen déi zum Beispill am
Beräich vun der Fräizäitgestaltung oder vun
der Kultur leien. Eis gemeinsam Suerg – an
ech wëll ënnersträichen, dass och hei
d'Zesummenaarbecht mat der Suessemer
Gemeng erëm eng exzellent war – eise
gemeinsamen Interêt besteet doranner, an dat
ass och schonn direkt en Iwwergang zu der
Qualitéit vun deem heite Projet, dat ass fir eng
Mise en valeur ze maache vun deem scho
Bestoenden. Gläichzäiteg nei Weeër ze goen,
evident, awer dobäi net ze vergiessen, déi
Réalisation existante an domatter och déi
bestoend Amenagementer an och déi Place
dite „Agora“, fir déi mer am nächste Gemen-
gerot e Jury proposéiere fir en neien Numm
erauszesichen, fir déi och en Valeur ze
behalen a fir den Accès zu deene bestoenden
Amenagementer an Infrastrukture sécher ze
stellen. Gläichzäiteg erlaabt en eng gutt
Ubannung un déi Plaz bei den Héichiewen,
un d'regional Gare, un den zukënftege Parc
Belval deen op Suessemer Terrain läit an och
un de Lycée technique deen den Hierscht
seng Diere wäert opmaachen.

Dir gesitt beim Descriptif vum Projet an och bei
den Zuelen déi ech hei net wëll widderhuelen,
well se integral am Dossier sinn, wéi déi
eenzel Accèsen, Ubannungen a Verbindung-
spunkte geschaat sinn an deem heite Projet.
Ervirzesträichen ass och, dass en e ganz
gudde Phasage erméiglecht an dass e virun
allem och Investitiounen zou léist déi net just
fir grouss Investisseure sinn, mä déi och et
erlabe méi kleng Projeten ze realiséieren déi
eng wirtschaftlech Dynamik erlaben och fir
mëttelstänneg Entreprisen an Investisseuren
déi net just ganz grouss gesinn. Dat schéngt
eis och ganz wichteg, well dat bréngt méi eng
grouss Variétéit an den Urbanismus an an
d'Architektur an och e bessere Funktiounsmix.
Dat ass fir eis ganz wichteg.

Wat ee vläicht och nach ka soen, dat ass, dass
mir der wirtschaftlecher Situatioun no der Kris
Rechnung gedroen hunn als Memberen an
der Agora, wou mir als Gemeng representéiert
sinn an do ass ausgewise ginn, dass
insgesamt de Marché vun de Büroen éischter
stagnéiert an dass et bei all Projet a virun
allem beim Projet Belval enorm wichteg ass fir
den Deel vum Wunnengsraum ze vergréisse-
ren. Well e Projet ass nëmmen esou lieweg
wéi déi Mënschen déi do wunnen an déi do
sech beweegen an déi do akafen an déi do
an d'Schoul ginn an déi do hir Fräizäit
verbréngen, an dofir ass de Part vum Habitat
augmentéiert gi vu 25 op 35%. An dat erlaabt
dann natierlech eng besser Liewensqualitéit
an deem Quartier an och insgesamt méi
Liewen an dem gesamte Quartier.

Et ginn also keng zentral Achse geschaaft déi
au détriment sech entwéckele vun deene
bestoenden Achsen. Dat ass eis och ganz
wichteg, well esou wéi mir net wëllen dass
Belval eng Insel ass fir d'Gemengen Esch a
Suessem, esou wëlle mir och net, dass de
Square Mile eng Insel ass am Gesamtquartier.
Insofern ass dat fir eis e Projet deen all déi
Sensibilitéite berücksichtegt a virun allem eben
déi urbanistesch Qualitéit erhält déi schonn en
oeuvre gesat ginn ass laanscht de Boulevard
du Jazz.

Ofschléissend wéilt ech gäre Merci soen, och
dem Bauteschäffen an dem Ëmweltschäffen
déi mech mat representéiert hunn am
Concours an déi och eng Hand mat ugepaakt
hu bei der Ausaarbechtung vun de Critèrë fir
dee beschte Projet eraus ze schielen. An ech
géing Iech dann ofschléissend Merci soe wa
mer hei bei eiser Diskussioun der Qualitéit vun
deem selectionéierte Projet Rechnung droen.
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Quitt dass dat net e Vote ass, well et eng
Décisioun ass déi bei der Agora läit a well am
Moment keng immédiat Autorisatiounsproze-
dur drunhänkt. Mir wäerten elo erliewen, an
deenen nächste Méint, wat aus deem heite
Mini-Masterplang an neie Projet Square Mile
wäert entstoen. Do wäert en Appel public
komme fir Interessenten déi kënnen deen
dote Projet mat Liewen erfëllen a mir wäerte
selbstverständlech als Schäffen- an als Ge-
mengerot déi Weiderentwécklung ganz no
suivéieren.

Den Här Huss.

Jean Huss (DÉI GRÉNG): Just zwee Sätz
dozou. Madame Buergermeeschtesch. Et ass
jo esou, datt mer hei scho méi wéi eng Kéier
iwwert d'Wichtegkeet vun der Universitéit a
vun all deem wat op Belval geschitt, dat hu
mer méi wéi eng Kéier hei ënnerstrach an do
si mer eis jo wäitesgehend eens heibannen.
Wat elo hei deen heite Projet vum Amenage-
ment vum Square Mile ubelaangt, ass et ganz
wichteg, datt Dir drop higewisen hutt, datt mer
musse kucken, datt mer eng gesond Mixitéit
do kréien, souwuel vun der Wunnfonctioun
wéi vun der Commercefonctioun an esou
virun. Ech mengen déi Saache sinn alleguer-
ten hei scho méi wéi eng Kéier gesot ginn an
et ass kloer, dass mer dat nëmme kënnen
ënnerstëtzen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Huss. Den Här Zwally.

André Zwally (CSV): Merci, Madame Buer-
germeeschter. Mir wollten och e puer Re-
marquë maache wat deen doten
Developpement ubelaangt. Ech menge mir
hunn als CSV hei ëmmer gefuerdert gehat, op
d'mannst d'Suggestioun gemaach, fir net
eleng ëmmer nëmmen hei um Niveau vun
de Pläng doriwwer ze diskutéieren an
Décisiounen ze huelen, mä och virun allem
eng Kéier op den Terrain kucken ze goe wéi
dann d'Evolutioun vun deem ganze Projet war.
Mir hunn dat dee leschte Freideg gemaach
gehat an ech kann nëmme soen, dass op
d'mannst déi Leit déi mat dohinner waren,
erstaunt waren an och wierklech dat fonnt
hunn dass et eng gutt Saach war. Esou konnt
een dann eng Kéier mat eegenen Ae feststelle
wéi dach de Site amgaangen ass sech ze
developpéieren.

Dir hutt hei geschwat vum Liewe wat muss
dohinner kommen. Et huet een och op Grond
vun deene Responsabelen déi um Niveau vun

Agora an och Fonds de Belval mat waren, wat
u sech eng ganz gutt Saach war, well
jiddweree jo do säin Aufgabeberäich huet,
an innerhalb vun deem Aufgabeberäich do
och seng Vuë ginn huet, respektiv och säi
Stand vu sengen Aarbechte matgedeelt huet,
wou mer dann ëmmer konnte feststellen,
dass d'Demande fir Liewen dohinner ze
kréien, haaptsächlech um Niveau vun de
Wunnengen, fir dass een dann och d'Mixitéit
méi grouss soll maachen, haaptsächlech um
Niveau vum Liewe wat domatter verbonnen
ass, gefrot ginn ass. A mir sinn och der
Meenung, dass dat eng Iwwerleeung wäert
ass an dass ee soll dofir suergen, dass dat och
wierklech novollzéibar bleift.

Dir hutt och hei vun dem Square Mile
geschwat. Mir sinn der Meenung, dass de
Square Mile esou wéi en och an der
Diskussioun stoung, eigentlech de Filetsstéck
gëtt vun deem ganzen, well et einfach eng
Integratiounsform herno kritt. Déi Integratiouns-
form déi ass gläich ze stelle mat deem
ganzen, well se einfach gläich ze stellen ass
mat esou engem zentrale Kär vun iergenden-
gem Site oder vun iergendengem Quartier
oder vun iergendeppes wat amgaangen ass
ze entstoen. Mir hunn och deemools d'Déci-
sioun geholl, dass net alles soll dohinner
kommen, mä virun allem dee Kär soll dozou
entwéckelt ginn, dass e ganz einfach hëlleft
no baussen ze droen. Net alles no bannen,
mä haaptsächlech no baussen, ouni dass dat
wat ronderëm gebaut gëtt a senger Gréisst soll
beeinträchtegt ginn. An deem Sënn si mer och
der Meenung, an Dir hutt dat och gesot,
Madame Buergermeeschter, dass déi ganz
Entwécklung op deem ganze Site soll
équitabel gefouert ginn, esou dass jiddwereen
eppes dovunner huet.

Hei an der Ausféierung hutt Dir och e Groupe
de travail interne mentionéiert deen innerhalb
hei vun eiser Gemeng, virun allem och
etabléiert ass fir déi Evolution insulaire déi Dir
fäert, och zu Recht fäert, wëllt am Virfeld aner
Iwwerleeunge mat erabréngen. Dat fanne mer
och ganz gutt, well och do ass d'Angscht
domatter verbonnen, dass ganz einfach dee
Charakter deen eis haut nach ëmmer verbënnt
tëschent deem geographeschen Deel dee mer
um Niveau vu Belval erëmfannen, dass deen
ënnerbonne gëtt an dass mer ganz einfach
kënnen an enger normaler Funktionalitéit eis
dohinner beweegen, esou wéi mer dat och
hei an de Quartiere maachen.

Dir hutt d'HafenCity vun Hamburg mentionéiert,
wierklech e fantastesche Projet. Ech sinn net
esou wäit fir hei d'Fuerderung ze stellen, dass
mer eng Kéier gemeinsam sollen dohinner
goen, mä et wier op jidde Fall net schlecht
wann een eng Kéier géif doriwwer nodenken,
well dat ass wierklech e fantastesche Projet,
innerhalb vun Europa an ech sinn och der
Meenung, dass eise Masterplang esou wéi
mir en hei an den Developpementer hunn, op
d'mannst deem nosteet an der ganzer
Iwwerleeung. Insofern ass et wierklech eppes
wat extrem wichteg ass a wat och ganz flott
ass.

Dir hutt de Concours ugeschwat, och dat wëlle
mer soen dass dat eng gutt Idee ass. Hei hu
mer e gudden Deel vun Demokratie entwéck-
elt wou mer d'Leit opfuerderen hir eege
Meenung doriwwer ze soen an och Propo-
sitiounen ze maachen. Ech sinn och iwwer-
zeegt, dass dat doten dee richtege Wee ass.
Insofern freeë mer eis schonn drop wann am
nächste Gemengerot déi Décisiounen hei
falen a mir sinn och frou, dass een
agebonnen ass an där ganzer Evolutioun.

Deem gesot kann ech nëmme soen, dass ee
vläicht och eng Kéier soll drun denke fir zum
Beispill e Gemengerot op deem neie Quartier
ze maachen, déi Fuerderung ass an de Raum
gestallt. Ech mengen dat huet och deen
Avantage, dass do kee ka fortlafe wéi dat oft
hei de Fall ass. Wann ech e bëssen an de
Raum erakucken, gesinn ech dass deen een
oder aneren net méi hei ass. Et ass awer
wichteg wann een déi Sujete schwätzt, dass
een hei bleift. An do ass ee gefaangen e
bëssen an deem ganzen, da leeft een net fort,
da bleift een och hei wann déi wichteg
Diskussioune kommen. Dann ass dat dann
och kloer. An doriwwer eraus mengen ech,
hate mer och d'Diskussioun iwwert vereenzelt
Kommissiounssitzungen déi een do kënnt
maachen, d'Bauten zum Beispill. D'Stadent-
wécklungskommissioun, och dat wier wichteg,
dass een eng Kéier dohinner geet , well
d'Maquette ass u sech an deene Raimlech-
keeten do an da gesäit een dat och. Ech
mengen eis Fuerderung och vun CSV wier och
déi fir ab und zu eng Kommissiounssitzung do
uewen ze maachen, dat wär wichteg. Esou
droe mer dann och en Deel vun Esch
dohinner an all deem wat d'Décisiounen
ubelaangt.

Deem gesot, wëll ech domatter schléissen
andeem mer selbstverständlech wäerten alles
mat ënnerstëtzen.

5. Site Belval: conclusions du jury sur le futur aménagement du „Square Mile“; information
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Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Ech géing den Hären Huss an Zwally Merci
soen. Also dat ass alles richteg wat hei gesot
ginn ass. Ech wéilt dann direkt déi Meenung
opgräifen, oder déi Propositioun opgräifen déi
hei vum Här Zwally gemaach ginn ass.
D'Kommissioune saiséiere sech jo selwer. Do
huet am Fong de Schäfferot elo guer keen
direkten Afloss drop. Wou de Schäfferot elo an
Aktioun trëtt, dat ass wann e géing vun de
Commissions jointes wéi et hei ugedeit ginn
ass, saiséiert gi fir den Deplacement ze
organiséieren oder fir de Finanzement vun
eppes ze maache wat am Kader vun där
Visite géing ufalen, dann ass de Schäfferot
bestëmmt en faveur vun där doter Démarche.
Mä ech géing da recommandéieren, dass
d'Presidente vun der Bautekommissioun a vun
der Stadentwécklungskommissioun, deen een
ass Member mä e sëtzt elo net hei an deen
aneren ass net Member vum Gemengerot,
dass déi géingen ugeschriwwe gi vun eis,
wou déi Recommandatioun u si weidergeleet
gëtt, mä si sinn da selwer dofir do fir hir
Kommissioun anzeberuffen.

An eise Gemengesekretär huet sech dat
bestëmmt schonn opgeschriwwen, dass de
Schäfferot wäert déi Presidenten an där Fro
uschreiwen.

6. Conventions entre la Ville et les
moniteurs de la LASEP, du Youth-
Sports – Cool-Sports et du „Fit 60+“;
décision

Majo, mir kéimen dann zum nächste Punkt,
dat sinn d'Konventiounen tëschent der Stad
Esch an de Moniteure vun der LSAP.

(Hilarité)

Ech wousst dass et eng Kéier géing kommen!
Ech wousst dass et eng Kéier géing kommen!
Et ass kee vun deenen an der LSAP. Ech soen
dat Ganzt elo nach eng Kéier.

Den nächste Punkt sinn d'Konventiounen
tëschent der Stad Esch an de Moniteure vun
der LASEP am Kontext vu Youth-Sports – Cool-
Sports a Fit 60+ an dat gëtt selbstverständlech
virgestallt vun eisem Sportschäffen, dee
Member vun der LSAP ass.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Jo, do
stëmmt et wéinstens.

Merci Madame Buergermeeschter, fir d'Iwwer-
leidung. Hei si mer eigentlech elo konfrontéiert
mat der Lëscht vun all eise Moniteuren déi
aktiv solle ginn, awer elo fir d'nächst Saison,
well de Programm gëtt jo elo opgestallt fir, vum
Hierscht un dat neit Joer, dat neit Sportsjoer
kënnen ze organiséieren. Mir hunn ën-
nerschiddlech Regimer gehat, an deenen
ënnerschiddleche Beräicher wou mer aktiv
waren am Kontext vun eisem Sportförderpro-
gramm, sief dat an der LASEP am direkte
périscolaire Beräich vun der Ecole fondamen-
tale, sief dat an dem Beräich vum Youth-Sports
– Cool-Sports, deen am Fong de Relais hëlt
vun der LASEP fir kënne sécher ze stellen, dass
déi Jugendlech dann net nom Enn vum 6.
Schouljoer an e Lach falen an dann och fir bei
eisem Sportsprogramm Fit 60+.

Et ass esou, dass mer do verschidde Regimen
haten an awer déiselwecht Moniteuren
heiansdo oder wa mer vun där enger Säit
op déi aner Säit wollten e Moniteur shiften
deen och bereet war, dann huet dat
Schwieregkeete bedeit wat d'Ofrechnung an
d'Organisatioun ugeet. Dofir proposéiere mer
Iech hei déi Moniteuren alleguer an déi
Kaderkonventioun ze stëmmen. Dir gesitt,
dass déi meescht an der LASEP täteg sinn,
mä mir hunn awer och en Deel Leit déi an der
LASEP an am Youth-Sports täteg sinn. Mir
hunn och Leit déi am 60+ täteg sinn, wat eis
awer elo erlaabt, och wa mer déi Lëscht haut
hei gestëmmt hunn an déi Konventioune
gestëmmt hunn, well et deeselwechte Regime
ass, déiselwecht Konventioun ass, wann dann
een aus der LASEP och misst mol rempla-
céieren oder aushëllefen am 60+ oder Youth-
Sports – Cool-Sports ass dat administrativ vill
méi einfach méiglech an et erlaabt eis dann
de Programm fir d'Joer 2011/2012 opzebauen.
Et ass esou, dass Programmer nach eng Kéier,
e klenge Rappel iwwer 600 Kanner sinn an
der LASEP ageschriwwen. Mir sinn de Moment
bei 180 schonn am Youth-Sports – Cool-
Sports a mir ginn elo esou lues op 100 lass
am Fit 60+. An et progresséiert, well virun
allem elo all déi Outdoor-Aktivitéiten déi bei
deem gudde Wieder kënne stattfannen,
ëmmer méi grousse Succès kréien.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Sportschäffen. An och Merci him an
dem Service fir déi enorm Efforten déi an
deene leschte Méint a Joeren an de Beräicher
Jugend a vum 60+ Sport geleescht gi sinn. Dat

ass formidabel an do huet sech eppes
opgebaut wat enorme Succès kennt a wat
eis grouss Unerkennung verdéngt.

Au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– Mme Lydia Mutsch – M. Roger
Roller – M. John Snel – M. Jean
Tonnar – M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité les conventions signées
entre la Ville d’Esch-sur-Alzette et les
moniteurs/monitrices dans le cadre
des activités sportives, des activités
périscolaires de la « LASEP », du
programme « Youth Sports – Cool-
Sports » et du « Fit 60+ » de la Ville

7. Convention concernant le projet-
pilote d'école à journée continue
2010-2012; décision

Sou mir géingen da weiderfuere mat Punkt 7,
dat ass d'Konventioun ronderëm eis Ganz-
daagsschoul an do ass natierlech Responsa-
bel eise Schoulschäffen.

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): (micro éteint)

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Micro,
Jang.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Oh, dat musse mer awer nach eng Kéier soen.

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): d'Ministesch
wäert mer de Micro elo zou gemaach hunn.
Nee, ech maachen awer elo net nach eng
Kéier datselwecht.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Dach. Soss kënnt et net an den Analyteschen.

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): Bon, hei ass
d'Konventioun, et ass eng Verlängerung vun
där leschter. Et ass just, Dir gesitt mer sinn am
3. Trimester. Si leeft fir 2 Joer, vun 2010 bis
2012 un an dat eenzegt wat nei ass, dat ass
dass mer dës Kéier zu dräi Partenairë sinn. De
Ministère de la Famille ass bäikomm. Dat ass

6. Conventions entre la Ville et les moniteurs de la LASEP, du Youth-Sports – Cool-Sports et du „Fit 60+“; décision
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wéinst de Maisons Relais déi elo en Deel sinn
och vun der Ganzdaagsschoul a wou déi nei
Maison Relais d'leschte Méinden opgaangen
ass. Dat hat ech vergiess.

Da wëll ech awer eng Remarque maachen,
ech gesinn ëmmer op der Tëlee en trauregt
Gesiicht vun der Ministesch déi iwwert en
ähnleche Projet schwätzt, déi seet: Eis Schoul,
an da geet dat rëm net, well dann hunn der
erëm esou vill démissionéiert an d'En-
seignante ginn net eens mat den Elterever-
eenegung. Et gëtt awer ni gesot, elo laache
mer mol eng Kéier, wéi gutt geet dat hei zu
Esch. Dat gëtt ni gesot. Dat ass selbstverstän-
dlech, dass dee Projet pilote deen elo schonn
am 4. Joer ass, dass deen esou gutt klappt.
Duerfir si mer ganz stolz hei zu Esch, dass net
vill driwwer geschwat gëtt, mä dass e gutt
klappt a mer sinn houfreg an ech géing Iech
bieden déi Konventioun ze stëmmen, ausser
wann nach ee Froen hätt déi ech versichen
dann ze beäntwerten.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Mir hunn zwou Wuertmeldungen, den Här
Baum an d'Madame Hildgen. Dann huet
d'Wuert elo den Här Baum.

Marc Baum (DÉI LÉNK): Zwou Remarquen
dozou. Dat éischt ass dat hate mer awer
mengen ech och schonn 2009, et ass eng
Konventioun déi zäitlech begrenzt ass. Dat
heescht si geet bis 2012. Üblech ass et awer
éischter an anere Konventiounen déi mer mat
der Famille oder mat der Educatioun hunn,
datt se zäitlech net begrenzt sinn. An duerfir
meng Fro, firwat datt dat nach ëmmer esou
ass, datt dës Kéier bis 2012 d'Begrenzung
festgehale ginn ass.

Dat zweet ass, Här Tonnar, ech mengen Dir
hutt Recht, wat Dir sot, datt d'Ganzdaagsschoul
ganz gutt fonctionnéiert an datt et e bëssen
eng Success-Story ass déi mer hei zu Esch
hunn, datt mer op dee Wee gaange si vun der
Ganzdaagsschoul. An ech denken awer, datt
mer misste kucken och an Zukunft, an
d'Nonnewise war eng Zäit am Gespréich fir
do och Ganzdaagsschoul ze maachen. Dat
ass, esou wéi ech am Moment informéiert
sinn, net de Fall. Ech menge mir sollen een
erfollegräiche Modell dee mer hunn, déi
erfollegräich Erfahrung déi mer gesammelt
hunn op Jean Jaurès, sollte mer ausweiden a
weider Schoulen déi mer hei zu Esch wäerten
a mussen opmaachen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Baum. D'Madame Hildgen.

Annette Hildgen (CSV): Merci, Madame
Buergermeeschter, den Här Tonnar huet gesot
ween e puer Froen huet, dee ka se stellen. Déi
éischt Fro déi ass, et ass jo nach e Gebai
dobäi komm. Ech mengen dat ass hei vläicht
net esou erauskomm, datt d'Leit dat net
enregistréiert hunn. Dat heescht och déi nei
Containeren déi do stinn, déi gehéiere jo awer
och zur Ganzdaagsschoul, oder? Da wier ech
frou wann ech herno géif doriwwer nach eng
Explikatioun kréien.

Da fir déi nächst Fro déi ech hätt. Et gëtt jo eng
nei Kantin, Maison Relais gebaut? Fonction-
néiert déi schonn?

(Interruption)

Ah, déi ass e Méinden opgaangen. Merci. Dat
wollt ech wëssen. Ok, ass e Méinden
opgaangen.

An da gesinn ech hei, do ass en Dortoir
opgefouert. Do hätt ech gären eng Explika-
tioun firwat brauche mir en Dortoir? Merci.

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): Ech äntwere fir
d'éischt dann dem Här Baum, well dee fir
d'éischt Froe gestallt huet. Här Baum, mir
maachen ëmmer fir 2 Joer, dat ass e Zykel an
Dir gesitt wéi ech gesot hunn, et kommen
ëmmer vill Ännerungen. Da misste mer en
Avenant maache wa mer et elo op 5 oder op
6 Joer géife maachen. Wéi elo hei an där
éischter Konventioun war de Ministère de la
Famille net mat dran. Hei ass e mat dran. Vu
dass dauerend awer dee Projet evoluéiert, hu
mer mam Ministère festgehalen, dass mer et
op 2 Joer géifen halen. Duerfir ass dat déi
limitéiert Zäit.

Déi aner Fro, an der Ganzdaagsschoul, an den
Nonnewisen, hate mer effektiv just mol gefrot
wien interesséiert wier als Enseignant op mer
iwwerhaapt eng Equipe géife fannen. Well mir
sinn der Meenung, dass een esou ee Projet
iwwerhaapt net kann ugoe wann een net eng
motivéiert Equipe huet, mä wann ee vun der
Schoulkommissioun aus Leit dohinner setzt.
Dat gëtt näischt. Dat kann näischt ginn. Et ass
vläicht ee vun de Problemer an der Stad, ech
weess et awer net. Dat ass mer och egal. Mir
hunn awer hei och elo net an den
Nonnewisen eng total traditionell Schoul. Dat
wëll ech awer och ganz kloer soen. Mer hunn
do awer ganz op der Base vum neie Gesetz

gëtt total an Zykle geschafft, et gëtt total a
Concertatioun vun den Enseignante geschafft,
3 Enseignante fir 2 Klassen oder 3,5 Enseig-
nant fir 2 Klassen. Also et si keng Dieren an
där Schoul tëschent de Klassen. Et ass schonn
en anere System. Ech géif soen et wier eng
Zwëscheléisung tëschent der Ganz-
daagsschoul an dem traditionelle Schoulwiese
wéi mer e bis elo ëmmer kannt hunn.

Marc Baum (Déi Lénk): Här Tonnar, hunn
ech ech Iech richteg verstan? Dir sot, mir hunn
zu Esch net genuch Enseignante déi bereet
wiere fir an d’Ganzdagsschoul op den
Nonnewisen ze goen?

Schäffe Jean Tonnar (LSAP): Nee, mir hu Leit,
mä ech ginn näischt un, wou net eng Équipe
koordinéiert schafft. Dat ass grad de Problem
wann all Joer Neier kommen. Hei waren der
déi sech gemellt hu fir dee Projet unzegoen,
mä de Schäfferot huet finalement dovun
ofgesinn, éischtens well mer immens Kandi-
daten hu vu Kanner, an dat geet dann net fir
an eng Ganzdaagsschoul, dann hätte mer
misste ganz vill Schoulraum sacrifiéieren. Dir
hutt jo gesinn, Madame Hildgen, ech äntwe-
ren hir och elo op déi aner Fro vum Modul, a
mer hunn hei esou vill Demandë vu Kanner
an dee Secteur vun den Nonnewisen, dass
mer dovun ofgesinn hunn nach eng zweet
Ganzdaagsschoul de Moment do ze maa-
chen. Mä et gëtt déi Schoul tëschent
Ganzdaagsschoul an, wéi ech et d'éinescht
gesot hunn, deen traditionelle Volet.

Wat der Madame Hildgen hir Froen ugeet,
d'Maison Relais ass leschte Méinden opgaan-
gen. Jo, mä vun e Méinden un iessen
d'Kanner an der neier Schoul.

Déi zweet Remarque an deem Modul deen
op der Plaz steet, do ass déi traditionell
Spillschoul. Do ass keng Ganzdaagsschoul. Déi
Ganzdaagsschoul Spillschoul déi mer dëst Joer
fir d'éischt haten, déi ass am ale Gebai Jean
Jaurès wou déi 6 Spillschoule waren. An do
ass och en Dortoire, duerfir steet deen dran,
well mer do e Précoce hunn a well déi Kanner
mëttes op Matratze sinn an hir Mëttesrascht
halen. Dat erkläert dat Wuert Dortoire, do ass
och e Raum wou déi da kënnen hir
Mëttesrascht halen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci fir dës Froen an och Explikatioune vum
Schoulschäffen. Mir kéimen dann zur Ofstëm-
mung fir déi Konventioun.

7. Convention concernant le projet-pilote d'école à journée continue 2010-2012; décision
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Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – Mme Mady Hannen
– Mme Annette Hildgen – M. Henri
Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. Roger Roller – M. John Snel – M.
Jean Tonnar – M. André Zwally

Le Conseil Communal accepte à
l’unanimité la convention entre la
Ville d’Esch-sur-Alzette, le Ministère
de la Famille et de l’Intégration et le
Ministère de l’Education nationale et
de la Formation professionnelle
concernant le projet pilote d’Ecole à
journée continue « Ecole Jean-
Jaurès », 2010-2012.

8. Questions du personnel (création et
suppression de poste, réduction et
prolongation de stage); décision

Dann huele mer dann elo de Punkt 8, dat sinn
d'Personalfroen déi an der Réunion publique
sinn an den Här Personalschäffen huet
d'Wuert.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Ech
kann et haut ganz kuerz maachen. Mir hunn
ee Punkt, dat sinn d'Primes d'astreintes
variables. Dir hutt d'Lëscht virleien an d'Ber-
echnung vun all deene Leit déi eng Prime
d'astreinte variable kréien an ech mengen et
ass net weider dozou ze soe wéi dass ech
Iech kéint bieden där Lëscht zou ze stëmmen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Den Här Jaerling.

Aly Jaerling (Indépendant): Also ech men-
gen ech hunn et schonn eng Kéier hei gesot,
mat deene Primes d'astreintes do, menger
Meenung no misst dat am Huis clos
behandelt ginn. Also ech hunn et schonn
eng Kéier gesot, laut dem Gesetz wou mer hei
eng Kéier laang driwwer geschwat hunn, kann
et net sinn, dass eng Kéier Nimm vu Beamten
an Aarbechter net duerfen ernimmt ginn an
déi aner Kéier da gi se hei grouss ëffentlech.
Ech menge mir missten eis iergendwann eng
Kéier op eng Prozedur eenegen a soen, wann
et fir déi eng ass, ass et och fir déi aner, dass
keng Nimm duerfe wat Loun a Gehälter
ubelaangt, dass keng Nimm duerfen an der
ëffentlecher Sitzung diskutéiert ginn. Ech

mengen, dat misst een eng Kéier genau
nokucken, well ech fannen dat hei net richteg.
Dat ass „deux poids, deux mesures“. Ech sinn
einfach der Meenung, dass dat hei déi Saache
sinn déi am Huis clos musse behandelt ginn,
well dat do keen eppes ugeet wat déi direkt
Relatioun mat de Gehälter vun deene Leit
ugeet.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Jo, ech
menge mir haten déi Diskussioun schonn, et
steet net esou am Gesetz an et ass och net
esou, dass an der Séance publique näischt
däerf gesot ginn, wou en Numm an e Gehalt
dobäi ass, well soss hätte mer zum Beispill
och déi Lëscht virdru vun de Moniteuren net
däerfen an der Séance publique stëmmen.
D'Gesetz ass kloer, d'Gesetz huet eng protec-
tionistesch Visé fir dass näischt op der Place
publique débattéiert gëtt wat gegebenefalls
Leit an hirem spéidere Liewe kéint schueden.
Dat heescht, wa mir hei an der Séance
publique eng Lëscht virleien hu vun 10
potentielle Kandidaten, wou mer awer nëm-
men 1 stëmmen an 9 net stëmmen an
deenen hir Patronen dat da gewuer ginn,
kënnen déi Leit e Schued doraus kréien.
Sanctions disciplinaires ginn och am Huis clos
gestëmmt, well dat net onbedéngt och am
Detail op d'Place publique gehéiert. Mä hei ass
nëmmen d'Exekutioun vun engem Gesetz a
vun enger gesetzlecher Regelung an do ass
keen dee kann e Schued doduerch kréien,
dass hei d'Ëffentlechkeet weess wéi vill
Stonnen Astreinte dass hien hat. A wat fir
eng Indemnitéit dass hien an Exekutioun vum
Gesetz kritt, also ech mengen dat ass ganz
kloer, dass dat do an d'Séance publique
gehéiert wéi aner Saachen och.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – Mme Mady Hannen
– Mme Annette Hildgen – M. Henri
Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. Roger Roller – M. John Snel –
Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar

Le Conseil Communal accepte à
l’unanimité les questions de
personnel.

9. Cartographie des zones inondables
et des risques d'inondation; avis

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Dir hutt
den Avis virleien iwwert d'Cartographie des
zones inondables et des risques d'inondation.
Deen Avis ass opgestallt ginn op Grond vun
enger Circulaire vum Ministère de l'Intérieur an
dee gëtt gemaach en exécution vum Gesetz
vum 19. Dezember 2008 iwwert d'Waasser an
déi d’Transpositioun an nationaalt Recht vun
der Direktiv vun 2007 60CE vum europäesche
Parlament duerstellt, déi sech mat der
Evaluatioun a mat der Gestioun vun de
Risques d'inondation beschäftegt. Déi Direktiv
huet een Haaptobjektiv an zwar net dat fir
Inondatiounen ze evitéieren, well dat ass a
verschiddene Plazen einfach net ze evitéieren,
a wann ee kuckt et ass eng Héichkultur
entstane längs vum Nil duerch d'Inondatiou-
nen, an duerch eng Gestioun vun den
Inondatiounen, an eigentlech huet déi Direktiv
en Haaptobjektiv an dat doranner besteet,
réduire les conséquences négatives pour la
santé humaine, l'environnement, le patrimoine
culturel et l'activité économique associée aux
inondations. Dat heescht d'Inondatioun als
solch, do gëtt et e gewëssene Fatalismus déi
kënne mer net evitéieren, mä d'Directive huet
eng Aufgab dat ass d'Konsequenzen dovun
ze minimiséieren an dat heescht präventiv
aktiv ze gi fir ze kucken, dass wa schonn
Inondatiounen an Iwwerschwemmunge sech
net evitéiere loossen, dass dann esou wéineg
wéi méiglech mënschleche Schued a
wirtschaftleche Schued a Schued um Patri-
moine culturel entsteet.

Mir sinn elo hei konfrontéiert mat Kaarte wou
d'Wasserwirtschaftsamt da Risques d'inonda-
tions fir Esch festgestallt huet. Mir hunn als
éischt mol festgestallt, dass et eng Inkohärenz
gëtt tëschent dem Kaartematerial. Dat Kaarte-
material wat de Risiko vun Iwwerschwem-
mungen definéiert, an do stelle mer fest, dass
an deem Kaartematerial kee Risiko vun
Iwwerschwemmunge fir Esch festgestallt ginn
ass. An da komme mer hannendru mat
engem zweete Kaartematerial, dat ass dat wat
vun der Wasserwirtschaft gemaach ginn ass
an dann op eng Kéier mierke mer, dass Risike
vun Iwwerschwemmungen déi et awer
virdrun net gëtt, solle fir Esch bestoen. An do
gëtt et dräi Niveauen. Dat kënnt Dir gesinn.
Also am schlëmmsten Niveau géing hei
d'ganz Uelzechtstrooss, wär déi mat héijem
Risiko belaascht. Do ass et eng Inkohärenz déi
doranner besteet a mer kéinten eigentlech

8. Questions du personnel (création et suppression de poste, réduction et prolongation de stage); décision

Escher Gemengerot vum Freideg, den 06. Mee 2011 12



soen, mon dieu et ass eis egal, well
geschichtlech ass net nogewisen dass hei
zu Esch Iwwerschwemmunge stattfonnt hunn
an dass hei zu Esch grouss Schied duerch
Iwwerschwemmungen entstane sinn. Et ass
awer net esou neutral, well déi Cartographie
vun den Iwwerschwemmungsrisiken, dat
heescht déi Risiken déi duerch Iwwersch-
wemmunge kënnen entstoen, déi ginn herno
op d'PAGe geluegt an dat kënnt da fir eis
bedeiten, dass mer verschidden Zonen, wou
awer geschichtlech net dokumentéiert ass,
dass jeemools eppes entstanen ass, kéinten
da Contrainten entstoen. Dofir hunn eis
Servicer sech ganz intensiv domat ausernee-
gesat an hunn eis eigentlech als Konklusioun
d'Propositioun gemaach, dass dat wat bis elo
net stattfonnt huet, eng Konzertatioun mat
eise Servicer, dass déi soll da stattfannen an
dass déi Kaarte wéi se elo do virleien net den
Aval vum Gemengerot kënne kréien, well dat
riskéiert eis staark, staark, staark ze kompro-
mettéieren.

Wa mer nämlech kucke wéi déi Kaarten
entstane sinn, dat ass op Grond vun engem
Projet Interreg TIMIS flood an dat sinn déi
Kaarte wou ech geschwat hu wou eigentlech
keen Iwwerschwemmungsrisiko fir eis besteet,
wou ganz zaghaft hanner Schëffleng, hannert
dem Puddel eng liicht Iwwerschwemmungs-
zone ausgewisen ass, mä dat ass eng
Iwwerschwemmungszone déi mer wollten
hunn, wou mer d'Uelzecht renaturéiert hunn,
wou mer d'ursprénglech Meanderen erëm
hirgestallt hu fir d'Fléissgeschwindegkeet vum
Waasser erofzesetzen, also en Auswäichbeck-
en, eng Auswäichzone fir d'Waasser gescha-
fen hunn, well déi gréisste Risike bei
Iwwerschwemmungen entstinn do wou Flëss
begradegt gi sinn a wou ganz héich
Fléissgeschwindegkeeten op eng Kéier en-
tstinn an déi dann ënnerspullen an domat
Schied un der Voirie an un anere Beräicher
maachen an dozou féieren, dass gegebene-
falls Bierger rutschen. Dat gëtt et alles hei esou
net. An dat wat do an deem TIMIS flood Kaart
ausgewisen ass, ass genau dat wat mer
präzis selwer gemaach hunn.

Dat zweet, et muss ee wëssen, dass déi
Cartographie wéi se vum Wasserwirtschaft-
samt entstanen ass, op Grond vun enger
punktueller Fotoflash an engem Survol ge-
maach ginn ass, op Grond vu Fotomaterial, zu
engem Zäitpunkt wou effektiv hannen am Brill
zu Schëffleng Waasser stoung. Mä dat war jo
gewënscht, dat war jo gewollt an dat ass jo

och richteg, an dat ass gutt esou. An deem
Sënn si mir der Meenung, dass fir Esch selwer
an notamment déi Zonen déi do ausgewise
sinn, kee Risiko entsteet duerch Iwwersch-
wemmungen, well den Zentrum vun Esch
einfach par rapport zu de Flossleef schonn
ofgerigelt ass. A wann ee kuckt, Esch ass
entstanen eigentlech an engem Supgebitt an
eis Virvirvirfahren hu schonn d'Urbanisatioun
esou gedriwwen, dass et am Fong komparti-
mentéiert ass an dass do wou d'Uelzecht
kéint e serieuxe Risiko duerstellen, do huet se
hannen hiert Ausdeenungsbecken. Dat sel-
wecht hu mer och mat der Dippecht gemaach,
wou mer en éischt natierlecht Ausbreedungs-
becken och an den Nonnewise geschafen
hunn iwwert d'Renaturatioun a wou mer
virufueren och en amont hannen tëschent
Raemerech an der Éilerenger Strooss, dass do
lues a lues natierlech Ausuferungsbecke fir
d'Dippecht erëm geschafe ginn, an dass
domat eigentlech dee Risiko deen hei an
deem Kaartematerial ass, net novollzéibar ass.
A mer géingen och dann dem Conseil
proposéieren déi Konklusioun vun eise Servi-
cer, déi wéi eis Servicer eis se och propo-
séieren ze stëmmen an ze soen, dass déi
Observatiounen an déi Objektiounen déi mir
hei festgehalen hunn an deem Dokument,
dass deene soll Rechnung gedroe ginn, iert
dat definitivt Dokument soll ausgeschafft ginn
an dat definitivt Dokument muss eréischt fir
2013, Enn 2013, 22. Dezember 2013 fäerdeg
sinn.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci fir dës Explikatiounen, Här Hinterscheid.
Sinn dozou Froen oder Remarquen? Jo. Den
Här Baum.

Marc Baum (DÉI LÉNK): Merci fir dem Här
Hinterscheid seng Explikatiounen. D'Waasser-
direktiv, oder dee Punkt vun der Waasserdir-
ektiv deen Dir hei ugeschwat hutt a wat
d'Kaarte vun de Zones inondables ugeet, hätt
ee grousse Mérite, dat ass datt all déi Froen
déi elo opgeworf gi sinn, sollten a gréisser
Transparenz mat der Ëffentlechkeet zesum-
men diskutéiert ginn. Ech weess net ob Dir
anert Material hutt wéi dat wat d'Wasser-
wirtschaftsamt, also wat mir hei am Dossier hu
vum Wasserwirtschaftsamt. Also d'Transparenz
gesäit a mengen Aen, a Lisibilitéit vu Kaarte
gesäit a mengen Ae wierklech anescht aus
wéi dat heite wat Dir virleien hutt. Et sinn, Dir
hutt et selwer gesot, et sinn deelweis vereelste
Kaarten. Se droe reale Situatioune guer net
Rechnung an duerfir war ech ganz frou wéi

ech dann och den Avis gelies hunn deen
d'Gemeng Esch da wéilt zeréckschécke wou
all déi Punkten och nach eng Kéier opgen-
immt ginn an ech kann Iech doranner just
ënnerstëtzen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Baum.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Deem
ass eigentlech näischt méi zouzefügen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Da kéime mer zur Ofstëmmung.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Daniel Codello – Mme Mady
Hannen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – M. André
Zwally

Le Conseil Communal accepte à
l’unanimité l’avis concernant la
cartographie des zones inondables
et des risques d’inondation.

10. Contrat de cession de matériel
électrique et d'outillages avec Sud-
stroum; décision

Sou, mir kéimen dann zum nächste Punkt, dat
ass de Contrat de cession de matériel
électronique et d'outillages mat Sudstroum
an do geet d'Wuert un eisen Energieschäffen,
den Här Braz.

Schäffe Félix Braz (DÉI GRÉNG): Merci,
Madame Buergermeeschter. Den Text ass an
Ärem Dossier. Do geet et en fait ëm eng Saach
déi op d'Joer 2008 zeréckgeet. Den 1. Juli 2008
huet jo d'Sudstroum offiziell hir Aktivitéiten
ugefaangen an domatter d'Kontinuitéit vun der
Stad Esch iwwerholl. Dozou gehéiere ganz vill
Saachen. Déi hate mer jo och alleguerten am
Gemengerot. Dozou gehéiert awer och dass
d'Stad Esch dee Moment nach e Stock vu
Material hat, den übleche Roulementsstock
dee mer iwwer Joeren a Jorzéngten ëmmer
haten, an dass et fir dee Stock nëmmen dräi
Méiglechkeete gouf. Déi eng wier gewiescht
dee Stock ze verschiebelen oder ewech ze
geheien, wat natierlech kee Sënn mécht. Déi
aner Variant wier gewiescht der Sudstroum
deen einfach ze schenken. Dat hätt awer och

10. Contrat de cession de matériel électrique et d'outillages avec Sudstroum; décision

Escher Gemengerot vum Freideg, den 06. Mee 201113



aus enger Rei vu Grënn net vill Sënn gemaach,
notamment well och den ILR domatter net
averstanen hätt kënne sinn, dass do eng
Firma vun der Gemeng eppes geschenkt kritt,
esou dass just drëtt Optioun Rescht bleift,
nämlech de Stock ze verkafen. Dat ass dat
wat geschitt ass. De Stock ass geschätzt ginn
op eng Gesamtvaleur vun 927.901,66 Euro.
D'Sudstroum huet deen also formal der
Gemeng ofkaaft. Esou wéi d'Gemengegesetz
et awer virgesäit, et ka jo keng Recette op der
Gemeng gemaach ginn ouni entweder e
bestehend Reglement oder eng Taxe, oder
Taxereglement oder eben iwwert d'Autorisa-
tioun vum Conseil. Dat heescht hei ass elo
vläicht keng schrecklech wichteg Saach, mä et
ass eng Recette fir d'Gemeng an déi muss
autoriséiert sinn, wéi dat fir all d'Recettë vun
der Gemeng gëllt. Duerfir ass dat och hei am
Conseil.

Fir d'Bezuele vun deem Material, also et waren
an der Haaptsaach Reschter vu Kofferkabel an
esou Geschir war et, si mer eens gi mat der
Sudstroum fir dat iwwer 4 Joer ze strecken, fir
dass d'Sudstroum dat net misst an engem
Budgetsjoer stemmen. Dat mécht dann also 3
Tranchë vun 240.000 Euro an eng Tranche fir
de Solde vun 207.901 Euro. Dat fänkt un 2011
mat der éischter Tranche an 2014 ass dat da
fäerdeg ofbezuelt. Dat ass dann nach eng
Kéier eng Recette wéi gesot vun no bei enger
Millioun Euro fir d'Stad Esch an domatter huet
och alles seng Richtegkeet par rapport zum
ILR, dass do näischt ka kontestéiert ginn.

An ech géing Iech da bieden deem zouzes-
tëmmen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Den Här Baum.

Marc Baum (DÉI LÉNK): Jo, ech mengen et
kann een och heizou seng Zoustëmmung
ganz gäre ginn. Ech wéilt duerfir awer eng
aner Remarque maachen déi och an der
Finanzkommissioun opgeworf ginn ass. Mir
hunn als Gemengerot bis elo ee Semester
presentéiert kritt, de Budget vun engem, net de
Budget, de Rapport vun engem Semester. Et
war dat zweet Semester 2008 a mer sinn
awer entretemps 2011. An ech géif den
Energieschäffen da bieden dem Gemengerot
an enger nächster, enge vun deenen nächste
Sëtzungen dann awer de Bilan vun 2009 och
ze presentéiere vu Sudstroum.

Schäffe Félix Braz (DÉI GRÉNG): Et ass eng
richteg Remarque, mir wäerten dat och an
deenen nächste Wochen direkt maachen.
Wann Dir d'accord sidd, kéinte mer souguer
nom Gemengerot d'Agenda huele fir en
Datum festzeleeën, elo ganz rapprochéiert.
De Bilan vum Joer 2010 dee wäert wéi all Joer
esou am Juli fäerdeg sinn an de Schäfferot
engagéiert sech, dass mer deen och nach
virum Summer, dann och dem Conseil
preparéieren. Dass mer also en vue vun de
Wahlen am Oktober mat kengem Bilan
hannendra sinn, dass jiddwereen all d'Infor-
matiounen huet virun der Echéance an net
réischt duerno.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – Mme Mady Hannen
– Mme Annette Hildgen – M. Henri
Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. Roger Roller – Mme Vera Spautz –
M. André Zwally

Le Conseil Communal accepte à
l’unanimité le contrat de cession de
matériel électrique et d’outillages
avec la société Sudstroum sàrl & Co
secs.

11. Crédit spécial; décision

Sou, mir kéimen dann zu Punkt 11, dat ass e
Crédit spécial am Zesummenhang mat eisem
neie Schoulbus dee mer kréien. Do hate mer
initial e Kredit virgesi vun 180.000 Euro am
Kader vun eisem Budget 2011. Allerdéngs
huet d'Procédure ouverte dozou gefouert, dass
mer eng Offre unique hate vun 189.000 Euro,
esou dass mer obligéiert sinn e Crédit spécial
vun 10.000 Euro ze votéieren. An déi Dépense
supplémentaire déi kënne mer couvréieren
duerch eng Economie équivalente déi ge-
maach ginn ass am Kontext vun der
Acquisitioun vun engem Camion fir d'Collecte
vum Offall fir d'Valorlux. Wann Dir domatter
d'accord wiert, au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – Mme Vera
Spautz – M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité le crédit spécial de
10.000 € dans le cadre de
l’acquisition d’un bus scolaire.

12. Contrat de prestations et de
services pour l'entretien périodique
des installations de chauffage du
quartier Henri Dunant avec Cofely
Services S.A.; décision

Da kéime mer direkt zum Punkt 12, dat ass de
Contrat de prestations et de services fir den
Entretien vun den Installatioune vum Chauff-
age Quartier Henri Dunant. An dat mécht eise
Bauteschäffen.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Merci.
Wéi Dir Iech erënnert, hu mer an dem Henri
Dunant, an deem neien Deel deen nei gebaut
an nei urbaniséiert ginn ass, do déi Haiser
alleguer ausgeluegt mat engem Chauffage
urbain dee beliwwert gëtt vun der Energie-
zentral vum Spidol, wéi iwweregens och
d'Altersheim op där anerer Säit, wéi eis
Altewunnengen déi mer hunn. A fir dee
Chauffage urbain op den eenzelnen Deelen
an d'Iwwergabestatioun muss e bëssen
Entretien gemaach ginn. Et muss och regel-
méisseg ofgeliest ginn. Well eis Leit awer hei
op der Gemeng déi Experienz net hunn a well
mer nëmmen en isoléierte Reseau do hunn,
ass d'Propositioun fir e Kontrakt ofzeschléisse
mat därselwechter Entreprise déi dann och
den Entretien vum Chauffage urbain a vum
Spidol mécht.

Mir hunn eis iwwerluegt ob et e Marché wär
oder ob et e Kontrakt wär a mer sinn
zesumme mam Sekretär eens, et ass nämlech
e relativ klenge Montant. En dréit awer iwwer
10 Joer, esou fir all Diskussiounen aus de Féiss
ze goen, et dann hei vum Conseil stëmmen
ze loossen, als Contrat de prestation de
service, well en iwwer 10 Joer dréit. Sollte
mer dann awer elo herno vum Intérieur gesot
kréien en hätt net misste vum Conseil
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gestëmmt ginn, da maache mer da ganz
einfach e Marché, well et ass net esou kloer, et
ass wierklech keen importente Montant. En
huet ebe just eng laang Liewensdauer.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Den Här Baum.

Marc Baum (DÉI LÉNK): Dir hutt geschwat
d'Experienz géif feele fir den Entretien ze
maachen. Et ass jo awer esou, datt via
d'Sudgaz d'Escher Gemeng jo och bedeelegt
ass un enger Gesellschaft déi jo awer esou
Entretiensfroen am Fong misst kënne léisen.
An duerfir meng Fro, ass dat wierklech esou,
géif et bei Sudgaz net d'Méiglechkeet gi fir dat
do kënnen ze maachen?

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Also de
Moment gëtt et dat net bei Sudgaz, well
Sudgaz de Moment nëmme Gas verkeeft
awer nach kee Gas dee schonn zu Hëtzt
ëmgewandelt ass. De Moment mécht d'Sud-
gaz just de Verkaf vum Gas. De Gas gëtt an
der Energiezentral verstroumt. D'Ofwäermt gëtt
genotzt fir Heizzwecker. An an deem ganze
Reseau duerno, an deem Fernwärmereseau
huet d'Sudgaz bis haut keng Experienz. Et ass
awer net auszeschléissen, dass d'Sudgaz
iergendwann och do Experienz kritt, well

d'Sudgaz ass amgaang sech och ze iwwer-
leeë fir op deem Marché aktiv ze ginn a
selwer net nëmme Gas ze liwweren, mä och
selwer Energiezentralen opzeriichten an och
da selwer de Gas ze transforméieren an da
gegebenefalls sech och selwer den Knowhow
opzebaue fir net de Gasreseau mä fir de
Wärmereseau mat senge Lektüren, mat senge
Echangeuren. Also dat ass eng aner, et ass
ganz kloer eng aner Technologie an déi huet
och d'Sudgaz haut nach net.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Gutt. Da kéime mer zur Ofstëmmung.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. John Snel – Mme Vera
Spautz – M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité le contrat entre la ville et
la société Cofely Services.

13. Subsides extraordinaires; décision

Sou, da wiere mer scho beim Punkt 13, dat
sinn eis Subsides extraordinaires. D'Lëscht läit
eis vir. Se kënnt wéi ëmmer vun der
Subsidekommission mat Remarquen zu allen
Demanden déi gemaach gi sinn an ech géing
Iech bieden alle Subsides extraordinaires, esou
wéi se an Ärer zwousäiteger Lëscht virleien, Är
Zoustëmmung ze ginn. Au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Annette Hildgen – M. Henri
Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. John Snel – Mme Vera Spautz –

M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité les subsides
extraordinaires suivants :

Nom de l’association Concerne Montant

Bouschéisser Esch-Ueltecht Subside pour frais de chauffage € 1.850,00

Lux-Airport Escher Kulturlaf asbl Subside pour 5e édition Kulturlaf € 10.000,00

Escher Volleyball Club asbl Subside Beach Open 2010 € 2.500,00

C.F. Lankhelz Subside pour consommation eau + énergies € 850,00

SOS Villages d’enfants dans le monde asbl Don € 50,00

Médecins sans frontières Don € 50,00

Rosa Läetzebuerg asbl Subside pour Gaymat 2011 à Esch/A. € 2.500,00

Handicap international Aide financière € 500,00

SOS Détresse – Hëllef iwwer Telefon Subside pour divers projets 2011 € 250,00

Lions Club Viaduc Luxembourg Remboursement frais location théâtre € 2.037,00

Lëtzebuerger Maarteverband Soutien financier 2011 € 1.000,00

Lycée de Garçons Esch Concert Mélomania 2011 € 250,00

Lux Rollers asbl Subside 2011 € 600,00

Fraïwelleg Pompjëen Ensber-Lelz Carte membre 2011 € 250,00

Aide aux enfants handicapés du G-D Don € 50,00
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14. Transactions immobilières: déci-
sion

Dann d'Transactions immoblières, Punkt 14, de
Bauteschäffen.

Schäffen Henri Hinterscheid (LSAP): Mir
hunn als éischt d'Integratioun vun engem
Terrain an der rue du Cinquantenaire an den
Domaine privé communal fir duerno kënne
mat den Epoux Torcasso-Galasso een
Echange ze maache fir Terrainen déi evaluéiert
gi sinn op 350 Euro den Centiar, wou mer
dann eng Valeur vun 2.450 kréien, wou da
reschtendlech fir eis nach 2.100 Euro rescht
bleiwen.

Dann hu mer eng Konventioun tëschent der
Stad Esch an der Madame Cristina Guedes
wou mer hannen an der Cité CECA, wou een
Eck vun eisem Terrain fräi läit a wou eng
Damm dee wëllt bei eis lounen, wat fir eis de
Virdeel huet, et ass nämlech haut en Eck deen
net soignéiert gëtt, an déi Damm géing sech
och engagéieren deen dann ze soignéieren
an duerfir géinge mer eng Redevance
annuelle vu 40 Euro froen.

Dann hu mer en Acte de vente tëschent der
Stad Esch an den Epoux Weyrich-Lorang vun
eisem Haus, 14 rue Ada Lovelace. An dann hu
mer fir eng Zomm vu 706.000 Euro, dat ass
eng vun eise Maison Témoin déi mer an den
Nonnewise stoen hunn an déi mer op Grond
vun där Prozedur vun Offre de prix sous pli
fermé jo elo attribuéieren.

Dann hu mer den Acte de vente tëschent der
Stad Esch an dem Här Léon Reckinger vun där
anerer Maison Témoin fir e Präis vu 572.000
Euro. An dann hu mer och e Contrat de bail
mat den Epoux Weyrich-Lorang déi d'Haus
kaaft hunn an der 14 rue Ada Lovelace an déi
et ganz schnell wëlle benotzen, déi hiert Haus
scho verkaaft hunn, a well mer eigentlech den
Acte eréischt kënne fäerdeg maache wann all
Approbatiounen duerch sinn, an d'Leit awer
direkt wëllen dra plënneren, proposéiere mer
hinnen da fir e symbolesche Montant vu 50
Euro de Mount, dat Haus dann elo ze
verloune bis dann all Prozedure fäerdeg sinn,
dass se an hirem eegenen Haus wat se och
scho wollte bezuelen direkt, däerfen awer da
wunnen. Also et ass am Fong fir dat ze
formaliséieren, well eigentlech jo den Akt
réischt rechtskräefteg ass wann en approu-
véiert ass. Dat ass alles.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
An et si keng Froen do, da kënne mer direkt
d'Ofstëmmung maachen.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – M. John
Snel – Mme Vera Spautz – M. Jean
Tonnar – M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité les transactions
immobilières.

15. Commissions consultatives; déci-
sion

Bei Punkt 15 geet et ëm d'Commissions
consultatives. Do sinn eis vun der Sektioun
vun der LSAP, oder ass eis vun der Sektioun
LSAP eng Ännerungspropose erakomm an
ech géing Iech proposéieren dëser Propose Är
Zoustëmmung ze ginn.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Félix Braz –
M. Daniel Codello – Mme Mady
Hannen – Mme Annette Hildgen – M.
Henri Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. Roger Roller – M. John Snel –
Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar –
M. André Zwally

Le Conseil Communal procéde par
vote secret et approuve par 13 voix
oui et 2 bulletins blancs les
changement aux commissions
consultatives.

16. Contrats de bails; décision

En attendant géing ech d'Madame Spautz
bieden d'Contrats de bail ze presentéieren.

Schäffin Vera Spautz (LSAP): Dat sinn der
zwee. Deen éischten ass eng nei Locatrice an
deen zweeten ass e Relogement. An der
nächster Sitzung do kommen der e ganze
Koup. Ech bieden Iech deem zouzestëmmen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Mir kéimen dann zur Ofstëmmung vum Punkt
16, Contrats de bail.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – M. Félix Braz –
M. Daniel Codello – Mme Mady
Hannen – Mme Annette Hildgen – M.
Henri Hinterscheid – M. Aly Jaerling –

M. Pierre-Marc Knaff – M. Frunnes
Maroldt – Mme Lydia Mutsch –

M. Roger Roller – M. John Snel –
Mme Vera Spautz – M. Jean Tonnar –
M. Everard Wohlfarth – M. André
Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité les contrats de bail.

17. Règlements de la circulation rou-
tière; confirmation et décision

Dann zum Schluss d'Verkéiersreglementer.

Schäffe Félix Braz (DÉI GRÉNG): Merci,
Madame Buergermeeschter. Et sinn nëmmen
temporär Reglementer ausser eent. Et ass also
dës Kéier méi wéi soss. An zwar geet et drëms
ënnert dem Viaduc, do hu mer jo eng ganz
Rëtsch Parkplazen. Dovunner ass am Moment
en Deel am normale Régime payant, en Deel
ass nach ëmmer gratis. Mir mussen deen Deel
deen am Moment nach ëmmer gratis ass,
awer elo an de Régime payant ëmwandelen,
well esou hu mer dat versprach an der
Ausschreiwung déi mer gemaach hunn, fir de
Parking op der Brillplaz. Do ass en Engage-
ment vun der Gemeng, dass wann dee géing
a Betrib geholl ginn, dass da selbstverstän-
dlech op de Plaze ronderëm deeselwechte
Régime wier, fir do keng onlauter Konkurrenz
deem Parking ze maachen. Dat ass en
Engagement wat mer geholl hu bei der
Ausschreiwung. Dat musse mer selbstverstän-
dlech dann och aléisen, esou dass mer e
Reglement haut mat um Ordre du jour hunn,
dass déi Plazen déi elo nach am Régime
gratuit waren an deen normale Régime
général iwwerholl ginn, mat bien entendu
dem Régime résident fir déi Leit déi do
wunnen, fir déi ännert also näischt. D'Awunner
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hunn eng Residents-Vignette, fir déi bleift et op
all de Plaze wéi gehabt gratis. Mä déi aner
Plaze ginn do payant an dat ass wéi gesot en
Engagement wat d'Gemeng bei der Auss-
chreiwung geholl haten an da musse mer dat
och elo aléisen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Den Här Jaerling freet d'Wuert.

Aly Jaerling (Indépendant): Ech mengen,
dann ass jo kloer, ech hätt gären eng separat
Ofstëmmung doriwwer, well domatter kann
ech jo net d'accord sinn. Gell, ech mengen et
kann net sinn, dass ëmmer alles fokaliséiert
gëtt fir engem Bedreiwer do entgéint ze
kommen, op Dir him dat elo versprach hutt
oder net – ech war mat deem ganze System
net d'accord. Kann ech och heimatter net
d'accord sinn. Ech mengen einfach, wa mer
fäerdeg sinn, da kënnt geschwë guer kee méi
an Esch. Dat wäert dann d'Zukunft si vun Esch
an da wäerte mer nach eng Kéier hei ënner
aneren Ëmstänn doriwwer schwätzen.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Merci, Här Jaerling. Et ass soss keng Wuert-
meldung do. Här Braz.

Schäffe Félix Braz (DÉI GRÉNG): Jo, Här
Jaerling, dat huet näischt mat Kadoen ze dinn,
mä dat huet domatter ze dinn, dass een e
Wuert wat ee gëtt och muss anhalen. A mir
waren als Stad Esch frou, dass mer ee
Bedreiwer fonnt hunn, dee souwuel ënnert
der Stadhausplaz wéi ënnert der Brillplaz
Parkraum geschafen huet, deen an der
éischter Linn den Intérête vun der Stad, vun
hirem Commerce och vun hire Kulturaktivitéi-
ten am Fall vum Parking Brill entgéint kënnt.
Dat sinn Infrastrukturen déi méi wéi 10
Milliounen Euro d'Stéck kascht hunn a bien
entendu, wann een dozou beweegt esou vill
an Esch ze investéieren, am Escher Zentrum
ze investéieren, an dat op zwou Plazen, dann
hëlt ee géigesäiteg Engagementer. D'Stad Esch
huet jo och Engagementer geholl wat
d'Garantie de recette betrëfft. Dat heescht mir
hunn och do en Interêt zu eisem Wuert ze
stoen, well et geet och schlussendlech drëms

op d'Stad Esch muss hir Garantie de recettes
spille loossen, respektiv méi spille loosse wéi
dat wat eigentlech ofgemaach war. An dat
sinn Engagementer a mir hunn awer méi wéi
d'Gefill, mir hunn hei d'Gewëssheet, dass déi
zwou Infrastrukture ganz däitlech an eisem
Interêt sinn, am Interêt vun der Stad Esch.

Dat wat d'Leit dovun ofgehalen huet virun
enger Rei Joeren nach, wou dës Equipe
ugefaangen huet, dat war éischter de Mangel
u Parkraum. Dee Problem hu mer haut
behuewen an zwar doduerch, dass mer all
déi Efforten do gemaach hunn, Här Jaerling.
Dat wat elo nach feelt, dat ass d'Signalisatioun
vun deem Parkraum, an Dir wësst, Dir hutt dat
matkritt, dass mer amgaang sinn eise
Parkleitsystem elo am Laf vum Mount Mee a
Betrib ze huelen a fir Enn Mee wäerte mer
dann insgesamt 39 nei Wegweisungen an
Esch installéiert hunn. Dovuner dann 18 déi
dynamesch sinn, also permanent weisen a
wat fir engem Parking nach wéi vill Plaze fräi
sinn, an dat ass u sech dat lescht Stéck vun
deem grousse Mosaik aus de leschten 10 Joer
an deem dote Beräich wou nach feelt. Och
dat wäert Enn Mee realiséiert sinn. Dat ass am
Interêt vun der Stad Esch, vun hirem
Commerce, vun hire Kulturaktivitéiten an och
vun hiren Awunner. Dat wäert eng däitlech
Entlaaschtung fir d'Awunner bréngen, fir déi jo
näischt ännert, mä Dir musst awer domat
averstane sinn, Här Jaerling, dass d'Stad Esch
hir Engagementer déi se geholl huet, iert déi
Leit investéiert huet, och nach ëmmer anhält
nodeems d'Leit investéiert hunn.

Buergermeeschter Lydia Mutsch (LSAP):
Au vote.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – M. John

Snel – Mme Vera Spautz – M. Jean
Tonnar – M. Everard Wohlfarth –

M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve à
l’unanimité les règlements
temporaires de la circulation.

Dann de 17.2 fir Stationnement payant.

Conseillers présents:
M. Marc Baum – Mme Jeanne Becker
– M. Félix Braz – M. Daniel Codello –

Mme Mady Hannen – Mme Annette
Hildgen – M. Henri Hinterscheid –

M. Aly Jaerling – M. Pierre-Marc Knaff
– M. Frunnes Maroldt – Mme Lydia
Mutsch – M. Roger Roller – M. John
Snel – Mme Vera Spautz – M. Jean
Tonnar – M. Everard Wohlfarth –

M. André Zwally

Le Conseil Communal approuve par
15 voix oui, 1 voix non et une
abstention la délimitation des
secteur résidentiels Al Esch, Brill, Clair-
Chêne, Dellhéicht, Grenz/Hiehl,
Neiduerf, Uecht et Wobrecken en
matière de parking résidentiel.
Ont voté oui : Madame le
bourgmestre Mutsch, les échevins
Braz, Hinterscheid, Spautz et Tonnar
ainsi que les conseillers Becker,
Codello, Hannen, Hildgen, Knaff,
Maroldt, Roller, Snel, Wohlfarth et
Zwally. Le conseiller Jaerling a voté
non et le conseiller Baum s’est
abstenu.

Sou, Dir Dammen an Dir Hären, mir sinn dann
um Enn vun eiser Sëtzung ukomm. Esou fréi
ware mer scho laang net méi fäerdeg. Merci fir
d'Disziplin an e gudden Aperitif, well fir
d'Mëttegiessen ass et ze fréi.
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Résumé en français de la séance du Conseil Communal du 06 mai 2011
(Pour le détail des votes, veuillez consulter le texte luxembourgeois.)

2. Information au public des décisions
de personnel.

Lydia Mutsch (LSAP) souligne que M.
Limpach a été nommé à l’unanimité secrétaire
communal adjoint.

A) Démission.
Démission honorable à accorder, sur
sa demande et avec effet au
1er août 2011, à Monsieur Frank Jost,
inspecteur principal, chef de service
du service des citoyens.
B) Nomination.
Attribution du titre de secrétaire
adjoint à Monsieur Marc Limpach,
inspecteur principal (grade 12) depuis
le 1.4.2004, affecté au secrétariat
communal.
C) Nomination définitive.
Carrière de l’ingénieur technicien.
Nomination définitive de Monsieur
Olivier Cloos aux fonctions
d’ingénieur technicien avec effet au
1er novembre 2010.
D) Questions de personnel (agents
engagés sous le régime du salarié).
1) Engagement avec effet au
15 juin 2011 et moyennant un
contrat de travail à durée
indéterminée de Madame Dora Das
Neves Fernandes Antonio comme
éducatrice diplômée auprès des
structures socio-éducatives de la
Ville.
2) Engagement avec effet au 15 mai
2011 et moyennant un contrat de
travail à durée indéterminée de
Monsieur David Dos Santos Simoes
comme éducateur diplômé auprès
des structures socio-éducatives de la
Ville.

3. Correspondance

Il n’y a rien sous ce point.

4. Attribution du titre de citoyenne
d’honneur de la Ville d’Esch-sur-Alzette
à Madame Taslima Nasreen,_femme
de lettres bangladaise ; décision.

Lydia Mutsch (LSAP) s’excuse au nom du
Collège Echevinal qui n’a pas pu demander
l’avis du Conseil Communal avant l’attribution
du titre de citoyenne d’honneur à Mme
Nasreen. Cependant, il y a eu unanimité dans
chaque commission consultative à propos de
cette idée. Mme Mutsch rappelle que la Ville
n'attribue ce titre qu'avec extrême parcimonie
et que Monsieur Michael Bondi était jusqu’ici
le seul citoyen d’honneur de la Ville. A cet
égard, Mme Mutsch propose d’instaurer un
groupe de travail qui élaborera les critères pour
e futures attributions du titre de citoyen
d’honneur de la Ville.

Elle rappelle que Mme Nasreen avait déjà
participé en 2010 au Printemps des Poètes à
Esch. Avant la cérémonie d’attribution du titre
de citoyenne d’honneur, Mme Nasreen avait
rencontré avec grand succès 500 élèves des
deux lycées classiques. Après la cérémonie,
Mme Nasreen a été invitée d’honneur au
théâtre pour la représentation de la pièce de
danse « Manta » qui livrait un point de vue sur
la question du port du voile islamique, un
thème cher à l’œuvre de Mme Nasreen.

Mme Taslima Nasreen, née en 1962 au
Bangladesh, n'a depuis 17 ans plus le droit de
se rendre dans son pays natal. Elle est
gynécologue et écrit depuis l’âge de 24 ans.
Ses livres dénoncent l’oppression des femmes,
la violence en générale et les dangers de
l’islamisme. Mme Mutsch souligne en outre la
grande humilité de cette femme.

Mme Nasreen est aussi citoyenne d’honneur
de Paris et sera nommée dans les prochains
jours citoyenne d’honneur de Metz et de
Thionville. Mme Mutsch espère que le Conseil
Communal votera unanimement en faveur de
ce point.

Jean Huss (DÉI GRÉNG) rappelle que les
fondamentalistes islamistes ont lancé déjà 5
fatwas contre Mme Nasreen la menaçant de
mort. Il s’agit d’une personnalité digne du titre
de citoyenne d’honneur. Mme Nasreen
représente une forme tolérante du laïcisme

où les gens religieux et non-religieux peuvent
vivre ensemble dans une société pluraliste et
paisible.

Il espère donc que le Conseil Communal
votera unanimement en faveur de ce point.

Aly Jaerling (Indépendant) regrette que le
conseil communal a de nouveau était mis
devant un fait accompli.

Il pense qu’un citoyen d’honneur devrait avoir
une relation directe avec la Ville d’Esch. Il ne
met pas en cause la lutte de Mme Nasreen,
mais si on ferait citoyen d’honneur chaque
personne qui lutte pour les droits de l’homme,
la Ville aurait bientôt une centaine de citoyens
d’honneur. Il s’abstiendra donc lors du vote.

Frunnes Maroldt (CSV) n’a pas eu l’impres-
sion que Mme Nasreen serait venue à Esch
pour son intérêt personnel. Il se réjouit du
succès de la rencontre entre Mme Nasreen et
les lycéens, mais aussi de la collaboration
entre la Kufa et le théâtre. M. Maroldt pense
que de tels événements peuvent inciter des
jeunes gens à visiter davantage nos institu-
tions culturelles.

Concernant la relation de Mme Nasreen avec
Esch, M. Maroldt pense qu’il est toujours positif
pour l’image de notre ville si elle se rallie à une
telle lutte.

Daniel Codello (LSAP) explique que lors de
la programmation de la pièce « Manta », la
commission culturelle avait proposé d’organi-
ser dorénavant des discours et débats autour
de telles pièces. M. Serge Basso avait alors
l’idée d’inviter Mme Nasreen, qu’il connaît
personnellement. La commission s’est de-
mandé ensuite s’il ne serait pas opportun
d’attribuer une distinction à cette femme de
lettres engagée. M. Codello pense que cette
femme qui a contribué plus à la politique pour
l’égalité des femmes et des hommes que
n’importe quel politicien, mérite tout à fait le
titre de citoyenne d’honneur.

Il est d’accord avec le fait que la Ville décerne
son titre de citoyen d’honneur avec extrême
parcimonie, mais si quelqu’un ne compren-
drait pas comment une ville multiculturelle
comme Esch peut nommer Mme Nasreen
citoyenne d’honneur, M. Codello trouverait cela
triste et minable.
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Pierre-Marc Knaff (DP) assure à Mme
Mutsch le soutien de son parti pour ce choix.
Cette distinction est un symbole d’une lutte
intelligente et pacifique contre les fanatismes
et contre l’oppression des femmes. Il se réjouit
en outre du fait qu’il s’agit d’un projet
transfrontalier.

Marc Baum (Déi Lénk) pense que Mme
Nasreen est un symbole de la lutte pour
l’égalité des femmes et des hommes, pour un
laïcisme éclairé et contre chaque fanatisme
religieux. Il regrette cependant que dans la
brochure sur Mme Nasreen, on n’ait pas fait
de distinction entre « islam » et « islamisme ».

M. Baum soutien le choix d’attribuer le titre de
citoyenne d’honneur à Mme Nasreen.

Lydia Mutsch (LSAP) ne pense pas que les
propos de M. Jaerling étaient dirigés contre la
personne de Mme Nasreen. Elle regrette
cependant que le vote n’aura pas l’unanimité.

(Vote)

Aly Jaerling (Indépendant) motive son
abstention par le fait qu’il n’aime pas être
mis devant des faits accomplis. Il pense en
outre que l’on ne devrait décerner le titre de
citoyen d’honneur qu’aux personnalités qui
ont un lien direct avec la ville d’Esch.

Il refuse cependant catégoriquement les
attaques permanentes du LSAP dès qu’un
conseiller ose donner son propre avis. Chaque
conseiller a le droit d’exprimer ses propres
opinions et si ces attaques ne cessent, M.
Jaerling commencera lui-aussi à viser sous la
ceinture.

5. Site Belval : conclusions du jury sur
le futur aménagement du « Square
Mile » ; information

Lydia Mutsch (LSAP) explique qu’il s’agit
d’une adaptation ponctuelle du Masterplan
pour les 500.000 m2 de la partie centrale de
Belval. Le lauréat du concours est KCAP, un
bureau d’architectes et d’urbanistes néerlan-
dais qui est aussi l'auteur de la HafenCity à
Hambourg.

Le Square Mile peut être subdivisé en 5 blocs
à 2 bâtiments. Un de ces blocs se trouve sur
le territoire de la ville d’Esch. Il est évident que
Sanem a au moins un aussi grand intérêt
pour ce projet qu’Esch. Le souci des deux
communes reste la mise en valeur des
réalisations existantes et le bon raccordement

du Square Mile à la Terrasse des Hauts
Fourneaux, à la gare, au Parc Belval et au
Lycée Technique.

Le projet permet un bon phasage ainsi que la
réalisation de projets moins importants,
nécessitant des investissements moins im-
portants.

On a tenu compte de la crise économique et
des problèmes sur le marché de l’immobilier
et on a donc augmenté le pourcentage de
l’habitat de 25 à 35% ce qui augmentera
aussi la qualité de vie du quartier. Il est
important que le Square Mile ne devienne pas
une île au milieu du quartier Belval.

Jean Huss (DÉI GRÉNG) souligne l’impor-
tance d’une bonne mixité entre habitat et
commerce.

André Zwally (CSV) souligne l’importance de
la visite des lieux faite par le conseil
Communal.

Il est d’avis qu’il faut augmenter le nombre des
logements sur le site. Le Square Mile, comme
centre du site, sera la partie la plus importante
et il faut y veiller à un développement
équitable.

Monsieur Zwally se réjouit de l’idée d’instaurer
un groupe de travail qui aidera à éviter une
évolution insulaire du site.

Il pense qu’une visite du Conseil Communal
de la HafenCity à Hambourg pourrait être
intéressante. Il pense en outre que l’on
pourrait organiser une séance du Conseil
Communal ou des réunions de commissions
au site Belval.

Lydia Mutsch (LSAP) soutient la proposition
de M. Zwally concernant les réunions de
commissions sur Belval.

6. Conventions entre la Ville et
les moniteurs de la LASEP, du Youth
Sports – Cool Sports et du « Fit 60+ » ;
décision

Henri Hinterscheid (LSAP) explique que
jusqu’ici la Ville avait des régimes différents
pour les moniteurs de la LASEP, des Youth
Sports et du Fit 60+. Pour éviter des
complications, tous ces moniteurs seront
dorénavant engagés sous une seule conven-
tion cadre.

(Vote)

7. Convention concernant le projet-
pilote d’école à journée continue
2010-2012 ; décision

Jean Tonnar (LSAP) explique que le seul
changement par rapport à la convention
précédente est le fait qu’il y a un troisième
partenaire, à savoir le Ministère de la Famille.

Il regrette cependant que Madame la Ministre
pleure constamment les dysfonctionnements
d’un certain autre projet mais ne se réjouit
jamais du succès du projet eschois.

Marc Baum (Déi Lénk) aimerait savoir
pourquoi la convention est limitée dans le
temps. Il propose en outre de faire de l’école
Nonnewisen également une école à journée
continue.

Annette Hildgen (CSV) aimerait savoir si les
containers appartiennent à l’école à journée
continue et pourquoi on parle de « dortoir ».

Jean Tonnar (LSAP) explique à M. Baum que
les conventions sont faites pour seulement 2
ans parce que le projet reste en constante
évolution.

Il explique en outre que pour réaliser une
école à journée continue, il faut disposer d’une
équipe motivée. L’école Nonnewisen n’est
cependant pas une école traditionnelle mais
une école qui se trouve à mi-chemin entre
une école traditionnelle et une école à journée
continue.

M. Tonnar répond à Mme Hildgen que les
containers hébergent une école maternelle
traditionnelle. Le dortoir est pour les enfants du
précoce qui y font leur sieste.

(Vote)

8. Questions de personnel (création et
suppression de poste, réduction et
prolongation de stage) ; décision

Henri Hinterscheid (LSAP) propose d’accep-
ter la liste des primes d’astreinte.

Aly Jaerling (Indépendant) est d’avis que ce
point aurait dû être traité à huis clos puisque
des noms d’employés et leurs salaires y sont
divulgués.

Henri Hinterscheid (LSAP) explique que la
loi requière un huis clos seulement si des
points sont traités qui pourraient lésés des
employés dans leur vie professionnelle ce qui
n’est pas le cas ici.

(Vote)
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9. Cartographie des zones inondables
et des risques d’inondation ; avis

Henri Hinterscheid (LSAP) présente l’avis
concernant la cartographie des zones inond-
ables et des risques d’inondation pour le
territoire d’Esch. Cette cartographie est un
élément de la directive 200/60/CE relative à
l’évaluation et à la gestion des risques
d’inondation. L’avis regrette des incohérences
entre les différentes cartes qui sont d’ailleurs
déjà dépassées. Les cartes du projet Interreg
TIMIS flood ne comportent pas de zones
inondables ou zones à risques tandis que
celles de l’Administration de la gestion de l’eau
indiquent de telles zones. En outre l’avis
regrette l’absence d’une concertation avec les
services techniques communaux.

M. Hinterscheid explique que les cartes de
l’Administration de la gestion de l’eau ont été
faites à un moment où le Brill à Schifflange
était effectivement inondé mais ce qui n’était à
l’époque que la suite logique des travaux de
renaturation de l’Alzette. En outre, l’Alzette et la
Dippach disposent depuis toujours de bassins
d’écoulement naturels.

Marc Baum (Déi Lénk) se rallie aux propos
de M. Hinterscheid et regrette le manque de
lisibilité des cartes.

(Vote)

10 Contrat de cession de matériel
électrique et d’outillages avec Süd-
stroum ; décision

Félix Braz (DÉI GRÉNG) explique qu'après la
reprise des activités des Services Industriels de
la Ville par Südstroum, la Ville disposait
toujours du matériel des Services Industriels
qui ne servaient alors plus à rien. Südstroum a
maintenant repris ce stock qui a été évalué à
927.901,66.- €, à payer sur 4 années en 4
tranches. Le Conseil Communal doit au-
jourd'hui autoriser cette recette.

Marc Baum (Déi Lénk) demande à M. Braz
de présenter lors d’une prochaine séance le
budget 2009 de Südstroum.

Félix Braz (DÉI GRÉNG) promet de suivre
cette proposition.

(Vote)

11. Crédit spécial ; décision

Lydia Mutsch (LSAP) propose un crédit
spécial de 10.000.- €.

(Vote)

12. Contrat de prestations et de
services pour l’entretien périodique
des installations de chauffage du
quartier Henri Dunant avec Cofely
Services S.A. ; décision

Henri Hinterscheid (LSAP) présente un
contrat pour l’entretien périodique des installa-
tions de chauffage du quartier Henri Dunant.

Marc Baum (Déi Lénk) aimerait savoir si
Sudgaz n’aurait pas l’expérience nécessaire
pour faire cet entretien.

Henri Hinterscheid (LSAP) explique que
pour le moment Sudgaz ne s’occupe que
de la vente de gaz et n’a pas d’expérience
dans le domaine du chauffage urbain.

(Vote)

13. Subsides extraordinaires ; décision

Lydia Mutsch (LSAP) présente la liste des
subsides extraordinaires.

(Vote)

14. Transactions immobilières ; déci-
sion

Henri Hinterscheid (LSAP) présente les
transactions immobilières.

(Vote)

15. Commissions consultatives ; déci-
sion

Lydia Mutsch (LSAP) présente les change-
ments du LSAP dans différentes commissions.

(Vote)

16. Contrats de bail ; décision

Vera Spautz (LSAP) présente 2 contrats de
bail.

(Vote)

17. Règlements de la circulation rou-
tière ; confirmation et décision

Félix Braz (DÉI GRÉNG) rappelle que la Ville
avait promis lors de la soumission pour le
parking sous la Place de la Résistance de
transformer les parkings gratuits sous le Viaduc
en parkings payants pour éviter ainsi une
concurrence déloyale au nouveau parking.

Aly Jaerling (Indépendant) n’est pas d’ac-
cord avec cette façon de procéder et craint
que bientôt personne ne viendra plus à Esch.

Félix Braz (DÉI GRÉNG) explique que la Ville
était contente d’avoir trouvé jadis quelqu’un
qui était prêt à exploiter dans l’intérêt du
commerce et des activités culturelles de
nouveaux parkings qui ont couté chacun plus
de 10 millions €. Il faut maintenant honorer
ses engagements. En outre, la Ville a donné
une garantie de recette à l’exploitant du
parking qu’elle devra honorer si les gens
continuent à utiliser les parkings gratuits.

M. Braz rappelle en outre que la Ville est en
train d’installer un système de guidage vers les
emplacements de stationnement libres.

(Votes)

9. Cartographie des zones inondables et des risques d’inondation ; avis
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CÉLÉBRATION PUBLIQUE 
DE L’ANNIVERSAIRE

DE SON ALTESSE ROYALE
LE GRAND-DUC 

PROGRAMME PUBLIC
Mercredi 22 juin 2011

16 :00  Ouverture du « Escher Volleksfest »
 Place de l’Hôtel de Ville

18 :00 Arrivée et Accueil de Son Altesse Royale Le Grand Duc 
Héritier

 Place de la Résistance          

18 :10 Dépôt de fleurs au Monument aux Morts par Son Altesse 
Royale

18 :15 Cortège avec Son Altesse Royale de la Place de la  
Résistance  
vers l’Hôtel de Ville par la rue de l’Alzette

18 :30 Défilé des associations devant Son Altesse Royale
 Parvis de l’Hôtel de Ville



19 :30 - 20 :30 LIVE MUSIC : « Big Music Band »
 Place de l’Hôtel de Ville

19 :35 Visite du « Escher Volléksfest » 
et embrasement du feu de camp 
par Son Altesse Royale

 Place de l’Hôtel de Ville

20 :15 Départ de Son Altesse Royale le 
Grand Duc Héritier

21 :00 - 23 :00 LIVE MUSIC :  
« Not Without »

23 :00 Spectacle pyrotechnique Son  
& Lumière « Ons Dynastie »

23 :30 - 03 :00 LIVE MUSIC :  
« Not Without » -  
« Escher Volléksfest »



11 :00 Ouverture des Stands de la Fête populaire  
 Place de l’Hôtel de Ville

14 :00 - 18 :00  Concerts et spectacles sur la grande scène
 Place de l’Hôtel de Ville
  
PROGRAMME
Jeudi 23 juin 2011

12 :00 - 13 :30 Concert-apéritif 
 avec Les Amis de l’Accordéon Esch 

14 :00 - 14:30 Démonstrations de danse 
 par l’Espérance d’Esch

15 :00 - 16 :00 Concert 
 par l’Harmonie des Mineurs

16 :30 - 17 :00 Démonstrations 
 par le Taekwondo Club Esch

17 :30 - 18 :00 Danses traditionnelles des Balkans 
 par le groupe « Europe »



Plan canicule: 
inscrivez-vous pour bénéficier  
des visites de surveillance 

Le plan canicule du Ministère de la santé propose aux personnes de 75 ans 
ou plus, vivant seules (ou avec une personne non-valide), à autonomie l imi-
tée, ayant peu ou pas de contact avec les proches ou l’entourage, et sans 
aide de la par t de l’assurance-dépendance, de s’inscrire ou se faire inscrire 
de préférence avant le 20 MAI 2011 pour bénéf icier de visites de surveil lance 
et d’aide à l’hydratation en cas de canicule.

Le formulaire de demande pour de tel les visites est téléchargeable ci-des-
sous dans la boî te „Pour en savoir plus“. I l  peut également être obtenu aup-
rès de votre commune et est à renvoyer au Service helpline de la Croix-
Rouge luxembourgeoise de préférence avant le 20 MAI 2011.

Recommandations lors d’une vague de grande chaleur

Si vous avez dans votre entourage une personne âgée ou malade qui vit 
seule, i l  sera par ticulièrement impor tant d’al ler quotidiennement chez elle, 
pour notamment vérif ier qu’elle dispose de suf f isamment d’eau minérale et 
qu’elle en consomme assez.

 



Recommandations

•	 Assurez-vous	qu‘elle	consomme	au	moins	1,5	l itres	d’eau	minérale	ou	d’eau	
gazeuse par jour.

•	 Veil lez	à	ce	qu’elle	passe	plusieurs	heures	par	 jour	dans	des	endroits	frais	
ou à l’ombre.

•	 Fermez	les	fenêtres,	volets	et	stores	pendant	 la	 journée.

•	 Assurez-vous	qu‘elle	prend	régulièrement	des	douches	ou	bains	par tiels	
rafraîchissants.

Service helpline de la Croix-Rouge luxembourgeoise

Plan canicule
89, rue J.-P. Michels
L- 4243 Esch-sur-Alzette



FORMULAIRE DE DEMANDE 
Suivi en période de canicule 

Entrent en ligne de compte les personnes de 75 ans et plus, et/ou malades, vivant seules (ou avec 
une personne non-valide), à autonomie limitée, avec peu ou pas de contact avec les proches, sans 
aide de la part de l’assurance-dépendance. 
Merci de compléter le formulaire en caractères imprimés. 

Données de la personne à suivre : 

Nom : Prénom : 
N° et rue :   
Code postal : L -  Localité :  
Téléphone/GSM :  et / ou 
Numéro matricule (obligatoire) :  

Personne de contact : 

Nom : Prénom : 
Téléphone/GSM :  et / ou   

Par la présente, j’introduis une demande de prise en charge en cas de canicule. 

Date : ____________ Signature du bénéficiaire: _______________ 

Si la demande est faite par une autre personne que le bénéficiaire du suivi, veuillez également 
remplir les données suivantes : 

Nom : Prénom : 
N° et rue :   
Code postal : L -  Localité :  
Téléphone/GSM :  et / ou 
Lien avec la personne à suivre :  

Par la présente, il est certifié que Monsieur/Madame ___________________________
a été informé(e) de cette demande de suivi pour lui(elle) en période de canicule. 

Date : ____________ Signature du déclarant: _______________________________ 

Veuillez faire parvenir ce FORMULAIRE DE DEMANDE dûment complété avant le 20 mai  2011 à l’adresse suivante : 

Service helpline de la Croix-Rouge luxembourgeoise 
Plan canicule 
89, rue J.-P. Michels 
L- 4243 Esch-sur-Alzette          

FORMULAIRE DE DEMANDE 
Suivi en période de canicule 

Entrent en ligne de compte les personnes de 75 ans et plus, et/ou malades, vivant seules (ou avec 
une personne non-valide), à autonomie limitée, avec peu ou pas de contact avec les proches, sans 
aide de la part de l’assurance-dépendance. 
Merci de compléter le formulaire en caractères imprimés. 

Données de la personne à suivre : 

Nom : Prénom : 
N° et rue :   
Code postal : L -  Localité :  
Téléphone/GSM :  et / ou 
Numéro matricule (obligatoire) :  

Personne de contact : 

Nom : Prénom : 
Téléphone/GSM :  et / ou   

Par la présente, j’introduis une demande de prise en charge en cas de canicule. 

Date : ____________ Signature du bénéficiaire: _______________ 

Si la demande est faite par une autre personne que le bénéficiaire du suivi, veuillez également 
remplir les données suivantes : 

Nom : Prénom : 
N° et rue :   
Code postal : L -  Localité :  
Téléphone/GSM :  et / ou 
Lien avec la personne à suivre :  

Par la présente, il est certifié que Monsieur/Madame ___________________________
a été informé(e) de cette demande de suivi pour lui(elle) en période de canicule. 

Date : ____________ Signature du déclarant: _______________________________ 

Veuillez faire parvenir ce FORMULAIRE DE DEMANDE dûment complété avant le 20 mai  2011 à l’adresse suivante : 

Service helpline de la Croix-Rouge luxembourgeoise 
Plan canicule 
89, rue J.-P. Michels 
L- 4243 Esch-sur-Alzette          

FORMULAIRE DE DEMANDE
Suivi en période de canicule



Motion du Conseil Communal d’Esch-sur-Alzette au 
sujet de la fermeture de la centrale nucléaire  

de Cattenom, 

acceptée à l’unanimité des voix le 01.04.2011

Le Consei l communal,

•	 Endeuil lé	par	 les	per tes	humaines	provoquées	par	 le	séisme	et	 le	tsunami	qui	ont	
frappé le Japon le 11 mars 2011 ;

•	 Préoccupé	au	plus	haut	degré	par	 la	catastrophe	intervenue	à	la	centrale	
électr ique nucléaire de Fukushima ;

•	 Se	remémorant	 les	événements	dramatiques	survenus	en	1986	dans	le	réacteur	
n°4 de la centrale nucléaire de Tchernobyl ;

•	 Considérant	que	ces	catastrophes	prouvent	d’une	façon	dramatique	que	les	
r isques l iés à la production d’énergie électr ique nucléaire sont trop élevés ; 

•	 Considérant	que	la	centrale	électr ique	nucléaire	de	Cattenom	est	 l’une	des	
plus	anciennes	de	la	République	française	et	qu’elle	a	connu	des	incidents	à	
répétition ;

•	 Considérant	 la	proximité	inquiétante	de	la	centrale	nucléaire	de	Cattenom	avec	le	
terr itoire de notre commune ;

•	 Compte	tenu	de	l’initiative	du	24	mars	des	maires	luxembourgeois	les	plus	
concernés ;

•	 invite	 le	Collège	des	Bourgmestre	et	Echevins

•	 à	appuyer	et	à	entreprendre	toutes	les	démarches	nécessaires	auprès	du	
gouvernement	luxembourgeois	tendant	à	obtenir	des	autorités	françaises	l’arrêt	
immédiat de la centrale électr ique nucléaire de Cattenom.



Résolution du Consei l Communal d’Esch-sur-Alzette concernant l’adhésion à 
l’init iative des bourgmestres luxembourgeois et revendiquant la fermeture de 
Cattenom, acceptée à l’unanimité des voix le 01.04.2011 :

•	 Vu	les	conséquences	de	la	récente	catastrophe	naturelle	au	Japon	sur	des	
réacteurs nucléaires du pays et le drame qui se déroule depuis lors au site et aux 
alentours de la centrale nucléaire de Fukushima Dai-Ichi ;

•	 Considérant	que	le	nucléaire	est	une	technologie	qui	n’est	pas	complètement	
maîtr isable et qu’un un accident de grande envergure ne peut jamais être exclu;

•	 Considérant	que	l’énergie	nucléaire	est	une	source	d’énergie	ni	renouvelable,	ni	
durable;

•	 Considérant	que	le	site	nucléaire	de	Cattenom	est	en	exploitation	depuis	presque	
25 ans;
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•	 Considérant	qu’une	prolongation	de	la	durée	d’exploitation	de	la	centrale	de	
Cattenom ne saurait que faire croî tre le nombre d’incidents et la probabil ité d’un 
incident ou accident grave;

•	 Considérant	que	les	responsables	politiques	locaux	ont	 le	devoir	voire	l’obligation	
de protéger leur population résidente;

•	 Considérant	qu’un	Comité	d’action	luxembourgeois	contre	le	nucléaire	s’est	
récemment constitué;

•	 Vu	l’appel	et	 les	objectifs	de	l‘initiative	luxembourgeoise	émanant	d’un	important	
nombre de Bourgmestres préconisant la sor tie immédiate du nucléaire;

Après dél ibération décide à l’unanimité :

•	 de	s’engager	pour	la	fermeture	immédiate	de	la	centrale	nucléaire	de	Cattenom	et	
de faire usage de tous les moyens légaux et/ou jur idiques aux f ins de s’opposer 
à toute prolongation de l’autorisation d’exploitation actuellement en cours, projet 
annoncé par EDF en octobre 2010;

•	 d’abandonner	la	consommation	d’énergie	nucléaire	au	niveau	communal	et	de	
s’alimenter en électr icité produite sur base d’énergies renouvelables; 

•	 de	soutenir	activement	la	plate-forme	nationale	contre	l‘énergie	nucléaire	que	les	
anciens	membres	du	Comité	d‘action	contre	Cattenom	des	années	’80	ont	mis	en	
place le vendredi 25 mars 2011. 

•	 d’inviter	 le	Gouvernement	luxembourgeois	à	procéder	endéans	les	plus	cour ts	
délais à l’élaboration d’une stratégie nationale pour la sor tie complète du 
nucléaire et la promotion de solutions durables;

•	 de	soll iciter	 le	Gouvernement	à	s’engager	subsidiairement	pour	l’abandon	de	
l’énergie nucléaire aux niveaux européen et international ;

•	 d’inviter	 le	Gouvernement	à	mettre	d’urgence	le	nécessaire	en	œuvre	aux	f ins	de	
soutenir et de facil i ter les ef for ts faits par les communes au niveau local en faveur 
d’une politique énergétique durable.



Nationalen Aktiounskomitee géint Atomkraaft

Petition an die Luxemburger Regierung 
Sehr geehrte Damen und Herren, 

Hiermit fordern wir Sie auf, alle Ihnen zur Verfügung stehenden Mittel auf nationaler Ebene, in der Großregion sowie 
innerhalb der EU einzusetzen, damit folgende Ziele erreicht werden:

• Ein sofortiger und endgültiger Stopp sämtlicher Atomkraftanlagen, die Luxemburg direkt bedrohen: 
             Cattenom/Chooz/Fessenheim (F); Tihange/Doel (B); Biblis/Philippsburg (D);

• Eine EU-Politik, die der Atomkraft auf allen Gebieten eine klare Absage erteilt;

• Ein nachhaltiges nationales Energiekonzept mit dem Ziel, Luxemburg unabhängig sowohl von atomarer als
             auch von fossiler Energie zu machen.

Pétition au gouvernement luxembourgeois
Mesdames et Messieurs,

Nous vous demandons d’utiliser, au niveau national, de la Grande Région et de l’Union Européenne tous les moy-
ens à votre disposition, afin d’atteindre les objectifs suivants:

• Un arrêt immédiat et définitif des centrales nucléaires menaçant directement le Luxembourg : Cattenom/
             Chooz/Fessenheim (F); Tihange/Doel (B); Biblis/Philippsburg (D) ;

• Une politique de l’Union Européenne qui refuse le nucléaire dans tous les domaines ;

• Un concept énergétique national durable avec comme objectif de rendre le Luxembourg indépendant du 
             nucléaire et des énergies fossiles.

Bitte unterschreiben Sie die Petition auf der Rückseite !

Merci de signer la pétition au verso !



Petition an die Luxemburger Regierung - Pétition au gouvernement luxembourgeois

Name & Vorname             Adresse                      Unterschrift
Nom & Prénom             Signature
____________________________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

_____________________________________________________________________________

Bitte schicken Sie die unterschriebene Petition bis Ende Juni 2011 an:

Merci de renvoyer la pétition signée jusqu’à fin juin 2011 à:

Nationalen Aktiounskomitee géint Atomkraaft - B.P. 88 - L-2010 Luxembourg

Weitere Infos - Plus d’Infos sur: www.stopatom.lu



Fête d’automne  
à l’Ecole en Forêt d’Esch 
Dimanche 2 octobre 2011 de 11h00 à 18h00

L’association Waldschoul asbl invite  
à sa traditionnelle Porte Ouverte 

Ateliers pour enfants :
Musique de djembé (avec le groupe musical Lolamba), escalade d’arbres (avec l’association 
Pangea), bricolage et créativité avec matériaux naturels, tissage de laine, fabrication de cidre,  
de fromage et de gourmandises sur feu de bois, plantes médicinales, recyclage…

Par ailleurs :
- 11h30 : Porte ouverte Waldschoul : concept et fonctionnement de l’éducation à 

l’environnement
- 15h30 : sites archéologiques autour de la Waldschoul (Amis de l’Histoire et du Musée d’Esch 

sur Alzette)
- Pendant toute la journée : tour en calèche (chevaux)
- Informations sur la vie des abeilles et vente de miel (production de la Waldschoul) au profit de 

l’éducation à l’environnement

Ravitaillement :
12h00 à 14h00 : soupe aux lentilles, choucroute garnie
15h00	à	18h00	:	barbecue		(Mettwurscht,	Thüringer,	Merguez)
Par ailleurs : tartes artisanales, boissons, raisins et vin nouveau de la Moselle 

Animation musicale 

Transport et accès :
L’Ecole en Forêt se trouve à 1 km du quartier de la Frontière en remontant la rue JP Bausch.
Si possible prendre le City Bus jusqu’à l’arrêt Ellergronn (ligne 12) puis marcher 400 m à pied. En 
voiture privée : parking à 300 m avant la Waldschoul

En cas de besoin il y aura de la place sous abri et au chaud !



Hierschtfest  
an der Escher Waldschoul 
Sonndes den 2. Oktober 2011 vun 11h bis 18h

D’Waldschoul asbl invitéier t 
op hir traditionnell Porte Ouverte 

Ateliere fir Kanner :
Djembé (mat Lolamba), Baamkloteren (mat Pangea), bastele mat Naturmaterial, Wiewe mat 
Woll, Viz pressen,  Kéis mat Kraider preparéieren,  Schneekereien um Holzfeier, Heelkraider, 
Recycling,….

Ausserdeem:
- 11h30: Porte Ouverte : de Konzept an de Fonktionnement vun der Ëmwelterzéiung an der 

Waldschoul
- 15h30 : archeologesch Sitë ronderëm d’Waldschoul (Amis de l’Histoire et du Musée d’Esch-

sur-Alzette)
-	 De	ganzen	Dag	iwwer:	Tour mat der  Päerdskutsch
-	 Informatiounen	iwwert	d’Liewe	vun	de	Beien	/	Verkaf vum Hunneg vun de Beien aus der 

Waldschoul (den Erléis geet un d’Education à l’Environnement)

Iessen a Gedrénks :
- vun 12h00 bis 14h00: Choucroute garnie, Lënsenzopp
-	 vun	15h00	bis	18h00:	Gegrilltes	(Mettwurscht,	Thüringer,	Merguez)
Doniewent	gëtt	et:	Hausmaachertaart,	Gedrénks,	Drauwen	a	Fiederwäissen		vun	der	Musel

Musikalesch Animatioun

Transport an Zougang:
D’Waldschoul	läit	1	km	hannert	dem	Quartier	Grenz,		d’J.-P.	Bausch	Strooss	erop.	Wa	méiglech	
huelt de City Bus bis bei den Arrêt Ellergronn (ligne 12), da sinn et nach 400 m zu Fouss. Mat dem  
Auto: obligatoresche Parking 300 m virun der Waldschoul

Bei	schlechtem	Wieder	kënn	dir	ënner	gehëtztem	Iwwerdaach	sëtzen!





Samschdeg,den 9 Juli 2011

Amicale du
Centre Nossbierg

Samedi, le 9 juillet 2011
de 7h00 à 20h00

26e Marche Populaire de la Solidarité

- GRANDE TOMBOLA
- JEUX D’ENFANTSPROGRAMME

07h00 à 13h00  26e Marche Populaire de la Solidarité

11h00 à 13h00 Big Music Band

14h30 à 15h00 “POWER SHOW” Georges Christen

15h30 à 16h30 “Die Combo”

17h00 à 18h00 Trommeler vun der A.P.E.M.H.

18h30 à 19h30 “Die Combo”

GROUSST 

SUMMERFEST 
um ESCHER NOSSBIERG

FIR IESSEN AN 

DRËNKEN ASS 

GESUERGT

www.apemh.lu

      
        

 Sport, Spill a Spaass
Sport, Spill a Spaass

.

tombola 
garderie vir kanner vun 2 bis 8 joer

navette: parking cactus & hôtel de ville  

org. Ville d’esch sur alzette

                                          
 

tombola 
garderie vir kanner vun 2 bis 8 joer

navette: parking cactus & hôtel de ville

www.esch.lu

Inscriptions et contact
 sur www.esch.lu par e-mail: esch@optin.lu
 par Tél: 691712700 par Fax:        26459205

ATELIERS PRESCOLAIRES (2 A 5 ANS)



Séance du Conseil communal du 
vendredi 6 mai 2011

RAPPORT ANALYTIQUE
Nº 5 / 2011

WWW.ESCH.LU

ESCHER GEMENGEROT

45 Joer FC Commune - EschINSCRIS-TOI

SI vouS : - êtes âgé de 18 ans le jour des élections 
 - êtes domicilié au Grand-Duché du Luxembourg  
  depuis au moins cinq ans 
 - Vous inscrivez dès aujourd’hui jusqu’au 15 juillet 2011 

ÉLECTIONS COMMUNALES 
ESCh 2011

DATE LIMITE POUR LES INSCRIPTIONS  
AUX LISTES ÉLECTORALES : 15 JUILLET 2011 

Présentez-vous aux bureaux du Biergeramt à l’Hôtel de Ville,  
muni de votre pièce d’identité valable  
et du ou des certificat(s) de résidence 

Esch - TA vILLE T’ÉCOUTE INSCRIS-TOI

www.elections.public.lu
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